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И през 2024 г. правителството смята да продължи компенсациите 
за фирмите при високи цени на електроенергията. Засега обаче в бю-
джета за догодина не са разчетени пари.

васил велев 
за Кривите 
сметКи 
в новия бюджет

Корнелия нинова:

Двойни 
станДарти

Щ

Таня Глухчева

50% от законите 

се променят 

веДнъж на 6 месеца

си дзинпин
пристигна
в саЩ за
среЩа с байдън

пламен павлов:
Увеличихме си цената 
на газа, заЩото 
ни Управляват хитреци

Вотът на недоверие за провала в сигурността 
и отбраната ще бъде гласуван днес от депутатите

оставка на кабинета 
и програмно 
правителствоатите, великобритания, канада и 

япония въведоха пълно ембарго на 
вноса на руски нефт малко след начало-
то на войната в Украйна. в края на май 
2022 г. към тях се присъедини и ес, с 
няколко изключения (като Унгария). 

Предполага се, че като радетели за 
справедливост, закрилници на бедните 
и неоправданите, именно тези страни 
трябва най-стриктно да спазват собст-
вените си правила и въведени мерки, 
нали? А то какво се оказва?

Пентагонът купувал горива, произ-
ведени от руски нефт (стр. 7)... тази 
новина не бе отразена в много наши 
медии (по разбираеми подмазвачески 
причини), а в някои се появи и след бро-
ени часове беше свалена, сякаш никога 
не е съществувала. тук не става въпрос 
за това колко обективна е родната жур-
налистика, а за двойните стандарти, за 
двойния морал на онези, които се опит-
ват да диктуват световния дневен ред. 
същите, които без да се замислят нала-
гат санкции, на когото им падне.

Разследване на в. “вашингтон пост” 
посочва как уж през различни държави, 
фирми и какво ли още не все пак “ло-
шите” руснаци са намерили начин да 
заобиколят рестрикциите, с хитрост са 
измамили наивните американци и са 
им продавали различни нефтени про-
дукти! 

А същевременно лидерите на ня-
кои страни (сетете се кои) продъл-
жават да са като коне с капаци и да 
следват принципа - да не гледаме 
какво правят другите, а да слушаме 
какво говорят...

Оставка на кабинета 
“Денков” и непартийно 
програмно правителство 
предложи лидерът на БсП 
корнелия нинова по вре-
ме на дебатите по вота на 
недоверие в парламента 
вчера. той е за провала в 
сферата на националната 
сигурност и отбраната и 
ще бъде гласуван днес. 

“винаги има алтерна-
тива. Преди да се съста-

ви това правителство, ние 
предложихме такава алтер-
натива - непартийно про-
грамно правителство с ши-
рока подкрепа, конкретни 
задачи и срок за съществу-
ване. всеки ден остава-
не на това правителство е 
пагубен за България. все 
още има шанс да извадим 
страната ни от тази дупка. 
той минава през оставката 
на правителството на Ден-

ков и нови бързи, смели и 
държавнически решения”, 
категорична бе нинова.

Мотивите за вота на 
недоверие бяха изложени 
от зам.-председателя на 
нс от “БсП за България” 
кристиан вигенин, според 
когото Българската армия е 
лишавана от способности в 
услуга на чужди интереси. 
Зам.-председателят на ПГ 
“БсП за България” Атанас 

Зафиров бе категоричен, че  
военният министър тодор 
тагарев не е в състояние да 
реши нито един проблем 
на въоръжените сили. ко-
легата му Борислав Гуца-
нов заяви, че България има 
кабинет на националното 
предателство, който може 
да бъде окачествен като 
правителство на слугина-
жа и далаверите.

1600 полицаи 
пазят бфс 
от феновете
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“в условията на нара-
стващи в световен мащаб 
политическа нестабил-
ност, военни конфликти, 
тероризъм и нелегална 
имиграция и свързаните 
с тях рискове, значително 
засилени след началото 
на войната на Русия сре-
щу Украйна и допълнени 
от новата война близо 
до нашия регион между 
Израел и Хамас, българ-
ското правителство и 
управляващото мнозин-
ство, вместо да огранича-
ват въздействието върху 
България на засилващата 
се нестабилност и прип-
ламващи конфликти, по-
ставят страната и граж-
даните под нарастващи 

рискове за сигурността”. 
това заяви заместник-
председателят на народ-
ното събрание от “БСП 
за България” кристиан 
вигенин от парламентар-
ната трибуна по време на 
обсъждането на вота на 
недоверие срещу прави-
телството в областта на 
отбраната и национална-
та сигурност.

По неговите думи 
Българската армия е ли-
шавана от способности в 
услуга на чужди интере-
си, а паралелно с това, без 
сериозен анализ на силно 
променените условия, 
продължава насочването 
на огромни ресурси към 
инвестиции в нови спо-

собности, които са все 
по-малко обвързани със 

съвременните заплахи.
“това се извършва 

на фона на нарастващи 
проблеми в кадровото 
осигуряване на армията 
и увеличаващ се неком-
плект. Липсва стратегия 
за развитие на въоръже-
ните сили в контекста 
на сегашната ситуация, 
а обществото е в неве-
дение за истинското със-
тояние на въоръжените 
сили и за абсолютната 
зависимост на отбраната 
ни от външни фактори. 
Създава се обективно 
усещане, че решенията в 
сферата на сигурността 
и отбраната се взимат 
не на база реалните нуж-
ди, а отново в услуга на 
чужди икономически и 
политически интереси”, 
подчерта вигенин.

той припомни, че за 
краткото си съществува-
не правителството се е 
ангажирало с предоста-
вяне на значителни коли-
чества боеприпаси, уж с 
отпаднала необходимост, 

но водещо до рязко нама-
ляване на боеспособност-
та, вследствие на изпраз-
нените складове.

“няма политика, за 
която да не може да бъде 
поискан вот на недове-
рие, доколкото прова-
лите следват един след 
друг. няма невинни и 
сред тези от вас, които 
станахте негови съучаст-
ници, като го подкрепи-
хте и при избора му, а 
след това и при първия 
вот на недоверие. При-
зоваваме ви да сложим 
заедно край на агонията 
и да дадете шанс на ново 
управление с повече 
компетентност, отговор-
ност и държавническо 
отношение към пробле-
мите. Защото става все 
по-болезнено ясно, че за 
България е далеч по-ло-
шо не ако правителство-
то си отиде, а ако то ос-
тане”, заключи кристиан 
вигенин.

Половината от приетите у нас зако-
ни се изменят повече от веднъж на все-
ки 6 месеца. 16 от 25 закона, или 64 на 
сто, са били изменени през последната 
половин година. това показват данни 
на “Юридически барометър” - граждан-
ска инициатива за наблюдение, анализ 
и оценка на състоянието и развитието 
на правния ред в България. Проучване-
то обхваща период от шест месеца и се 
прави два пъти годишно. За една година 
например кодексът на труда е изменен 
и допълнен общо шест пъти, кодексът 
за социално осигуряване - пет пъти, 

Законът за здравното осигуряване, За-
конът за енергетиката и Гражданският 
процесуален кодекс - по три пъти.

кодексът за социално осигуряване 
се завръща на първото място със 164 
изменения и допълнения от приемането 
му през 1999 г. досега. това означава, 
че той се променя средно по седем пъти 
годишно. Законите, които попадат в 
периода на настоящото изследване, са 
изменяни и допълвани общо 1146 пъти 
от влизането им в сила, или по 46 пъти 
всеки при средна продължителност на 
действието им около 17 години. За пър-

вите шест месеца на тази година са об-
народвани 37 закона.

Докладът отчита забавяне в работата 
на конституционния съд. в периода яну-
ари до юни той е постановил шест реше-
ния или средно по едно решение месечно. 
образувани са 11 конституционни дела. 
Само три от исканията са допуснати до 
разглеждане по същество. в същия пери-
од върховните съдилища са постановили 
общо 17 тълкувателни акта.

Специално внимание в броя е отде-
лено на промените в Гражданския про-
цесуален кодекс, свързани с отмяна на 

задължителното електронно връчване 
на съдебни съобщения и призовки за 
адвокатите. Акцент има и по темата за 
разширяване на основанията за отлага-
не на съдебните заседания.

Проектът се реализира от сдружение 
Център за правни инициативи. екипът 
включва юристи с опит в областта на 
нормотворческата и правоприложната 
дейност, преподаватели, докторанти и 
студенти по право от Софийския уни-
верситет “Св. климент охридски”. те-
мата на настоящия доклад на изследва-
нето е “Право и изкуствен интелект”. 

Прокуратурата в Ловеч 
ще проверява доходите на за-
държания за катастрофата с 
Ферарио Спасов начо Панте-
леев. това обяви окръжният 
прокурор валентин вълков. 

“трябва да изясним, ако 
това лице не работи и няма 
доходи, откъде се е сдобил 
с тази кола. Доколкото знам 
е шофирал и други луксозни 
автомобили”, поясни той. 

24-годишният младеж на-
прави катастрофата със скъп 
бял мерцедес. Появиха се 
публикации, че преди време 
се блъснал в стълб близо до 
полицията в Лясковец с лук-
созно черно ауди.

По думите на прокуро-
ра към момента мярката на 
начо Пантелеев не може да 
бъде изменена. той обяви, че 
такъв бил нПк, но и до този 

момент не е ясно защо точно 
не може да се случи това.

“от 3 до 8 години затвор 
го грози на този етап. Ако 
бъдат установени нови факти 
и обстоятелства по разслед-
ването, които утежняват ви-
ната му, тогава мярката може 
да бъде различна”, поясни 
вълков. Според него задър-
жаният за инцидента е карал 
с доста над 100 км/ч.

Снимка БТа

Първото у нас лицензирано болнично вертолетно летище  
за изпълнение на полети за спешна медицинска помощ  
по въздуха бе открито в болницата в Панагюрище

Серия от рокади в съста-
ва на постоянните комисии 
в парламента започна заради 
шестима нови депутати. те 
идват на мястото на съпар-
тийците си, които избраха да 
влязат в местната власт.

Само трима от тях успяха 
да спечелят кметската битка - 
Петър куленски от “ПП” ще 
управлява Пазарджик, калин 

калапанков от БСП - Брезо-
во, а евгения Алексиева от 
ГеРБ бе избрана в столичния 
район “Панчарево”. Деян ни-
колов и валери Сираков от 
“възраждане” пък ще бъдат 
общински съветници в Со-
фия и видин. трябва да бъде 
попълнено още едно място - 
на Славена точева от ГеРБ, 
която подаде оставка, за да 

поеме отговорност за загуба-
та на Иван Портних във ва-
рна.

в началото на вчерашно-
то заседание трима души по-
ложиха клетва - вера Алек-
сандрова вече е депутат от 
“възраждане”, манол мано-
лов ще представя Пловдив-
област от името на “БСП за 
България”, бившият мвР 

министър валентин Радев от 
ГеРБ също се завръща като 
депутат.

манолов влиза в комиси-
ите по вътрешна сигурност 
и обществен ред и отбрана. 
ГеРБ вадят Георг Георгиев 
от комисията за европейския 
съюз, Шенген и еврозоната 
и го пращат в комисията за 
правата на човека и вероиз-

поведанията.
валентин Радев и Йордан 

кръстанов от ГеРБ влизат 
в екокомисията. Димитър 
Иванов напуска военната ко-
мисия. мястото му ще заеме 
бившият мвР министър ва-
лентин Радев, а той самият 
отива в комисията по тури-
зъм. там отива и вера Алек-
сандрова. 

Рокади в парламентарните комисии 

Кристиан Вигенин: 

Решенията на правителството са мотивирани 
от ангажименти пред чужди държави

50% от законите се променят
поне един път на 6 месеца
Рекордьор е кодексът за социално осигуряване със 164 изменения  
за 24 години, показват данни на „Юридически барометър”

Осветяват доходите на задържания  
за убийството на треньора Спасов
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2024
Можете да се абонирате в: 
„Български пощи“ АД 
до 15 декември 2023 г., 
„Доби прес“ ЕООД 
до 28 декември 2023 г., 
в редакцията на вестника 
до 20 декември 2023 г.

12 месеца - 204 лв.

6 месеца - 102 лв.

3 месеца - 51 лв.

1 месец - 18 лв.

За повече информация: тел.: 02 9705 203 и 02 9705 216

Каталожен номер: 6

“гарант за защита на националния ин-
терес на българия са въоръжените сили 
на страната. всяка година обаче се прави 
неизбежният извод, че българските въ-
оръжени сили могат да изпълняват своите 
конституционни задължения в ограничен 
обем. Страхувам се, че докладът за тази 
година ще бъде драстично по-негативен 
и плашещ”, заяви заместник-председате-
лят на Пг на “бСП за българия” атанас 
Зафиров по време на парламентарните 
дебати по вота на недоверие. 

“Според министър тагарев мотивите 
на вота идентифицирали стари пробле-
ми. Стари, стари, но нерешени. как пък 
не направихте един опит да бъде решен 
поне един от тях? очевидно е, че минис-
търът и неговата политическа свита не са 
в състояние да решат какъвто и да е про-
блем на въоръжените сили, но за смет-
ка на това са в състояние да задълбочат 
старите проблеми, допускайки и нови 
такива. така, например, проблемът с не-
комплекта е на път да се превърне в ката-
строфа след поредната година на недос-
тиг за попълване на специалностите във 
военните училища. така, освен недостиг 
на войници и сержанти, вече имаме и не-
достиг, с бъдеща дата, на офицери”, каза 
още социалистът.

Зафиров обърна внимание, че гаран-
тирането на националните приоритети е 
елемент от националната сигурност. в 
това отношение той подчерта, че бъл-
гарската държава е точно толкова далеч 
от Шенген, колкото в началото на това 
управление.

“нещо повече, с неадекватното си 
управление на процеса по охраната на 
границата, правите всичко възможно да 
намират нови и нови аргументи срещу 
българия. рухналата ограда по граница-
та ни с турция е илюстрация на рухна-
лата ни държавност”, припомни атанас 
Зафиров.  

Според народния представител от 
“бСП за българия” борислав гуцанов 
днес страната има правителство на на-
ционалното предателство, което може да 

бъде окачествен само като правителство 
на слугинажа и далаверите. той бе кате-
горичен, че министър-председателят Ден-
ков носи най-голямата вина за днешното 
състояние на отбраната и националната 
сигурност, защото е назначил за минис-
тър на отбраната човек, който, при слож-
ната международна обстановка и войни, 
вместо да работи за мир и мирни прегово-
ри, тика българия към военен конфликт.

“г-н тагарев, още преди да встъпите 
в длъжност офицерите от граф игнатиев 
написаха отворено писмо срещу вас, ко-
ето е абсолютен прецедент. Съмнителен 
е въпросът и дали сте работили повече за 
министерството на отбраната на Украй-
на или за това на българия. и на трето 
- вие не сте министър на отбраната, а сте 
министър на войната, защото не се стре-
мите за постигане на мир, а със всичките 
си действия тикате българия към този 
конфликт”, обърна се към тодор тагарев 
социалистът. 

в аргументите си гуцанов посочи, 
че още с влизането си в длъжност пра-
вителството е предоставило оръжия, без 
народното събрание да знае какво точно 
се дава, независимо от искания от страна 
на народните представители да се пре-
достави списък.  

оставка на кабинета 
поиска вчера лидерът на 
бСП корнелия нинова 
от парламентарната три-
буна по време да дебата 
по вота на недоверие за 
провал в сферата на на-
ционалната сигурност и 
отбраната, като заговори 
и за сформиране на ново, 
непартийно правителство.
тя коментира опорката, 
че нямало алтернатива 
на настоящето правител-
ство. 

“това е много позна-
та опорка на борисов от 
дълги години. винаги 
има алтернатива. Преди 
да се състави това прави-
телство, ние предложи-
хме такава - непартийно 

програмно правител-
ство с широка подкре-
па, конкретни задачи и 
срок за съществуване. 
всеки ден оставане на 
това правителство е па-
губен за българия. все 
още има шанс да изва-
дим страната ни от тази 
дупка. той минава през 
оставката на правител-
ството на Денков и нови 
бързи, смели и държав-
нически решения”, кате-
горична бе тя.

нинова припомни, че 
вече 5 месеца управлява 
сглобка-разглобка, коали-
ция-некоалиция. 

“бих нарекла това, ко-
ето се случва “нещо като 
нищо”. нещо, което е ква-

Корнелия нинова: 

оставка на кабинета и ново 
непартийно правителство

зи-правителство, полум-
нозинство и нищо добро 
не се случи през този пе-
риод за българия”, комен-
тира лидерът на бСП. 

тя обърна внимание, 
че това “нещо като нищо” 
е било създадено от мно-
зинството ПП-Дб, герб и 
ДПС с конкретни задачи, 
всяка от които имат от-
ношение към национал-
ната сигурност - Шенген, 
Плана за възстановяване 
и устойчивост, еврозона, 
съдебна и конституцион-

на реформа.
“Почти половин го-

дина по-късно какво ста-
на? в Шенген очевидно 
няма да влезем скоро, 
ПвУ трябваше да бъде 
преработен, но не е, спо-
ред финансовите и ико-
номическите показатели 
еврозоната няма да ни 
се случи в плана, който 
си постави правителство-
то, а съдебната реформа 
се сведе единствено до 
смяната на главния про-
курор. всички текстове 

по конституционната ре-
форма предстои да бъдат 
ревизирани между първо 
и второ четене”, посочи 
нинова.

По нейните думи 
вместо резултати имаме 
несигурност, нестабил-
ност, непредвидимост и 
корупционни скандали, 
като всичко е обратно на 
това, от което има нужда 
българия и българския 
народ. 

“избихте се как да 
разпарчетосате и разпре-
делите помежду си енер-
гетиката. извадихте си 
очите за списъците с фир-
ми, които трябва да при-
берат парите от Плана за 
възстановяване и устой-
чивост. разпокъсахте се 
един друг по отношение 
на бюджета. водите пуни-
чески войни кой да овла-
дее съдебната система и 
службите. Сами казвате, 
че 90% от програмата ви 
не се изпълнява. Заведох-
те си дела един на друг”, 
даде нагледен пример за 
хаоса в сглобката корне-
лия нинова.

тя изтъкна, че истин-
ският вот на недоверие 
се е състоял на изборите 
през октомври, когато 
герб загуби над 100 000 
гласа спрямо предишни-
те избори, а ПП-Дб - над 
300 000. така сглобката е 
загубила почти половин 
милион гласове. това е 
вотът на недоверие и той 
вече ви е даден, обобщи 
лидерът на бСП. 

нинова бе категорич-
на, че цяла държава и 
един народ са превърнати 
в заложник на лакомията 
и зависимости на упра-
вляващите, цената на ко-
ито плащат хората. 

гласуването на вота 
на недоверие ще се про-
веде в четвъртък в 13,55 
часа. По закон е необхо-
димо да минат 24 часа от 
разискванията.

атанас Зафиров: 

тагарев не е в състояние 
да реши нито един проблем

Гласуването на вота на 
недоверие ще бъде днес
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През 2024 г. се ограничава 
сключването на договори или 
допълнителни споразумения 
с нЗок на болници, които 
след 31 декември 2023 г. са 
получили за първи път раз-
решение за дейност. това се 
отнася и за болници, в чието 
разрешение са включени нови 
дейности след 31 декември 
2023 г. изключение от това 

условие правят комплексните 
онкологични центрове, цен-
трове за обслужване на деца с 
увреждания и хронични забо-
лявания, както и диализните 
центрове. това е предвидено 
в преходните заключителни 
разпоредби на проекта за За-
кон на нЗок за догодина.

Заложените в проектобю-
джета приходи са 8 163 353 100 
лв. толкова са и предвидените 
разходи. Приходите от здравно-
осигурителни вноски се очаква 
да възлизат на 4 880 099 200 лв. 

очаквано, най-големите разхо-
ди са за здравноосигурителни 
плащания - 7 630 931 400 лв. 
над 558 млн. лв. са предвиде-
ни за първична извънболнична 
медицинска помощ. За лека-
рите специалисти ще има над 
567 млн. лв. За плащане на ле-
карства, медицински изделия и 
диетични храни за специални 
медицински цели за домашно 
лечение за догодина касата е 
разчела 2 023 544 700 лв. в това 
число са и лекарствата, за кои-
то нЗок плаща на 100%, както 

и лекарства за рак и лекарства 
при животозастрашаващи кръ-
воизливи и спешни оперативни 
и инвазивни интервенции при 
пациенти с вродени коагуло-
патии. Предвидени са суми и 
за други видове лекарства за 
домашно лечение на различни 
болести.

За различните видове из-
следвания са заложени 261 845 
400 лв. За зъболекарска помощ 
са предвидени 328 882 300 лв, 
а за болниците -  3 572 644 400 
лв. точно 60 млн. лв. ще има за 

работата на медиците в отдале-
чени и труднодостъпни райо-
ни. За дейности за здравноне-
осигурени са заложени над 8,7 
млн. лв., а в резерва на касата 
ще останат  238 764 300 лв.

и през 2024 г. здравната 
осигуровка остава 8%. За до-
година парите на касата са с 1 
136 139 500 лв. повече от тази 
година. 

Припомняме, че разходна-
та част на бюджета на осигу-
рителната институция за 2006 
г. беше 1 359 598 000 лв.

назрява недоволство 
заради недостатъчните 
средства за образова-
ние през следващата 
година, заложени в бю-
джета. в него са пред-
видени само 8% ръст 
на учителските заплати 
или 1867 лв. стартово 
възнаграждение на пре-
подавател. С тези пари 
не можем да намерим 
и задържим учители 
по математика, инфор-
матика, химия, физи-
ка, езици, оплакват се 
директори. Според тях 
парите за образование 
основно ще отиват за 

заплати, но няма да има 
за ремонти, инвестиции 
и иновации. 

Делът на разходите за 
висше образование като 
процент от бвП ще пад-
не за трета поредна го-
дина и ще стане 0,6% за 
2024 г. не са планирани 
допълнителни средства 
за увеличаване на финан-
сирането в зависимост 
от оценка за качество и 
реализация, за повиша-
ване на минималните 
възнаграждения за акаде-
мичните длъжности и за 
намаляване на разликата 
във финансирането меж-

ду различните профе-
сионални направления. 
висшите училища ще 
трябва сами да се справят 
с увеличената обща ми-
нимална работна заплата 
и разходите за издръжка. 
не се предвижда и пови-
шение на стипендиите на 
студентите и докторан-
тите.

При представянето 
на бюджета финансо-
вият министър асен 
василев се похвали, че 
разходите за предучи-
лищното и училищното 
образование нарастват с 
590 млн. лева.

15 деца от една и съща детска гра-
дина в Пловдив са с хранително натра-
вяне и три от тях са били настанени в 
инфекциозна клиника. все още няма 
резултат от дадените за изследвания 
храни, но според инфекционисти поло-
жението не е тревожно.

Шефката на “надзор и заразни бо-
лести” в рЗи-Пловдив д-р милена Па-
найотова уточни, че децата са от Дг 
“Славей” в район “Северен”. три от 
децата са хоспитализирани, но и Пана-
йотова потвърди, че вече са значително 
по-добре. “Повърнали са няколко пъти 

и са се дехидратирали, но след като са 
им пуснали по една система, са се оп-
равили”, каза тя.

Децата през деня са консумирали за 
закуска филия с яйчен пастет, а на обед 
- леща и пиле с ориз. Следобедната за-
куска били филия с мед.

Само в еднa група има заболели. 
много родители са спрели децата си 
на другия ден, след като разбрали как-
во се е случило.

от здравното заведение уточниха, 
че децата са били докарани в интерва-
ла от 22 часа до 2 ч сутринта. 

над 800 досъдебни производства 
срещу организирани престъпни групи 
и лица за престъпления, свързани с 
производство, държане и разпростра-
нение на наркотични вещества, и 216 
досъдебни производства за незаконен 
трафик на хора и нелегална миграция 
са образувани в периода 1-31 октом-
ври. това показва поредният ежемесе-

чен анализ на данните за работата на 
Специализираното междуведомствено 
звено между прокуратурата и мвр за 
подпомагане на разследването на този 
род престъпления, съобщиха от прес-
центъра на прокуратурата.

През октомври в резултат на съв-
местната работа на прокуратурата и 
мвр са проведени 515 специализирани 

полицейски операции за противодей-
ствие на незаконната миграция и 560 
специализирани полицейски операции 
за противодействие на престъпленията, 
свързани с наркотици. Задържани са 
1103 лица, които незаконно пребива-
ват най-вече в София и Стара Загора.

във връзка с престъпленията за нар-
котици са задържани 904 лица и са раз-

крити 10 лаборатории за производство 
и отглеждане на наркотични вещества.

Специализираното междуведом-
ствено звено бе създадено със съв-
местна заповед между Прокуратурата 
и министерството на вътрешните ра-
боти през август с цел подпомагане на 
разследването за конкретните видове 
престъпления. 

Снимки БТА

Поредица от творчески и образователни работилници стартира в Регионалния 
исторически музей в Хасково. 20 малчугани придобиват умения за тъкане на 
мини станове. От прежда в различни багри те изработват текстилни пана

Техническият университет във варна бе домакин на Кариерен форум 
“Дигитализация, иновации и перспективи в корабната индустрия”, на който  
се представиха фирми, свързани с морската икономика. срещата между 
бизнес и студенти бе организирана в партньорство между учебното заведение 
и Българската национална асоциация по корабостроене и кораборемонт

Ограничават договорите  
на нови болници с НЗОК
над 8,1 млрд. лева ще бъде догодина бюджетът на осигурителната институция

Едва 8% увеличение на учителските 
заплати в бюджета за 2024 г.

15 деца от Пловдив са с хранително 
натравяне, 3 са в болница

Над 1000 досъдебни производства  
за наркотици и нелегална миграция за месец
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месечна инфлация за ок-
томври е 0,4%, годишната 
- 5,8%. През месеца цените 
са се увеличили най-чувстви-
телно за услугите в сферата 
на развлеченията и културата 
- с 6,7%, както и за облекло и 
обувки (+5.7%), образование 
(+1,1%) и жилищно обзавеж-
дане и поддържане на дома 
(+0,8%).

в същото време се отчита 
намаление като цяло за група-
та на хранителните продукти 
с 0,4%, ток, вода, газ и други 
горива за дома - също с 0,4% , 
както и транспорт с 0,3%.

Сред хранителните стоки 
през октомври са поскъпнали 
ориза - с 3,4%, картофите - с 
3,2%, маслините - с 2,9%, кака-
ото - с 2%, кафето - с 1,8%, га-
зираните напитки - с 1,6%, би-
рата - с 1,5%, яйцата - с 1,4%, 
пълномаслено прясно мляко 
- с 1,3%. Лек ръст на цените 
се отчита още за типов и ръ-
жен хляб и хляб “Добруджа”, 
брашно, чесън, леща, зрял боб, 
грозде, пипер, сирене, кашка-
вал, минерална вода, говеждо 
и пилешко месо.

в същото време чувстви-
телно са поевтинели зелето - с 
16,8%, краставиците - с 8,7%, 
зрелия лук - с 5,8%, олиото - с 
4,1%, прясна и охладена риба 
- с 3,8%, ябълките - с 3,6%, 

икономическият растеж в България ще се забави през тази 
и през следващата година и ще се възстанови през 2025 г., сочи 
есенната икономическа прогноза на европейската комисия, опо-
вестена в Брюксел.

След добрите показатели през 2022 г. през тази година износът 
ще се свие заради намалялото търсене отвън, след което пак ще се 
повиши. очаква се и силно свиване на вноса за 2023 г. след значи-
телното му увеличаване преди година. Прогнозата предвижда вре-
менна стагнация на домашното потребление в края на тази и нача-
лото на следващата година, след което предстои умерен ръст.

Според нСи инфлацията трябва да спадне още, макар и с по-
бавно темпо. Държавният дефицит леко ще се покачи през 2023 г. 
поради по-високите разходи за увеличени пенсии и заплати, одо-
брени със закон през предишните години.

ръстът на брутния вътрешен продукт вероятно ще бъде 2 на 
сто тази година поради все още голямото частно потребление и 
свиващия се внос. очакванията са ръстът на производството да 
се забави до 1,8% през 2024 г., след което да скочи на 2,6% през 
2025 г.

към края на тази и началото на следващата година разходите 
на домакинствата ще отбележат застой, тъй като ще бъдат засег-
нати от прогнозирания скок на лихвените проценти на дребно за 
тях. частното потребление се очаква да се разшири, макар и по-
умерено, пише в прогнозата. очакванията са износът отново да 
скочи към края на 2023 г. и да нарасне с 4% през 2024 г. и с 2,6% 
през 2025 г.

Безработицата, която е 4,5% през август 2023 г. , се е повишила 
с 0,5 процентни пункта след спада през януари.  След силния скок 
на номиналните заплати от средата на 2022 г. насам, ръстът им 
стана умерен през първата половина на 2023 г. заедно с постепен-
ния спад на инфлацията. очаква се тази тенденция да продължи, 
като намали постепенно натиска върху разходите за заплати.

Годишната инфлация на хармонизирания индекс на потреби-
телските цени спадна от 14,3% в края на 2022 г. на 6,4% през сеп-
тември 2023 г. Спаднаха всичките й компоненти. най-голям при-
нос за това имат цените на енергията и храните. очакванията са 
годишната инфлация да спадне на 8,8% през 2023 г., а след това да 
се забави още повече до 4% през 2024 г. и 2,9% през 2025 г. След 
като дефицитът намаля на 2,9% от БвП през 2022 г., очакванията 
са той леко да се покачи на 3% през 2023 г., отчитат от Брюксел. 

четири държави от еС вече официално са в 
рецесия, тоест имат две последователни триме-
сечия с отрицателен ръст на брутния вътрешен 
продукт (БвП) спрямо предходното тримесечие, 
показват данни на евростат. това са Дания (две 
поредни тримесечия на спад на БвП с 0,3%), ес-
тония (две поредни тримесечия на спад с 0,2%), 
ниделрандия (със спад от 0,4% през второто и с 
0,2% през третото тримесечие) и австрия (със 

спад от 0,8% и 0,6%).
През третото тримесечие на годината общо 

за страните от еврозоната има спад на БвП с 
0,1% спрямо предходното тримесечие. общо за 
страните от еС БвП остава на нивото от пре-
дходното тримесечие, като в 11 държави има 
спад на икономиката. в България ръстът на БвП 
през третото тримесечие на годината спрямо 
предходното е с 0,4%, показват данни на нСи.

още един посредник влиза в тол системата-
ла. агенция “Пътна инфраструктура” и “нипо-
електроникс” еооД сключиха договор, с който 
се дава възможност дружеството да предоставя 
услуги, свързани със събирането на пътни такси 
за изминато разстояние чрез бордови устройства 
и GPS тракери, съобщавиха от пътната агенция. 
компанията ще може да предлага услугите си 
след като постигне оперативна съвместимост с 

електронната система за таксуване.
това е вторият посредник, който сключва до-

говор с аПи за тази година и ще има право да 
събира пътни такси срещу 7% комисиона. През 
средата на септември аПи подписа договор с 
притежаваната от словака чаба вираг фирма 
“тол България” еооД.

Преди време имаше предложение за намалява-
не на комисионите до 3%, но то бе отхвърлено.

“Цифровите валути на цен-
тралните банки (CBDC) имат 
потенциала да заменят парите в 
брой, но приемането им може да 
отнеме време, прогнозира крис-
талина Георгиева”, управляващ 
директор на международния 

валутен фонд. CBDC са цифро-
вата форма на валутата на дадена 
държава, която се регулира от 
централната банка на страната.

Според мвФ повече от 100 
държави проучват възможността 
за CBDC - или приблизително 

60% от страните в света. “нивото 
на глобален интерес към CBDC 
е безпрецедентно. няколко цен-
трални банки вече стартираха пи-
лотни проекти или дори пуснаха 
в обращение CBDC”, се посочва 
в доклад на мвФ от септември.

НСИ отчете леко 
поевтиняване на храните 
Месечната инфлация през октомври е 0,4%, а годишната - 5,8%

морковите и червеното цвек-
ло - с 3,5%. Спад в цените има 
още при цитрусовите плодове, 
трайните колбаси, маргарина, 
свинското месо , маслото, ки-
селите млека, захарта. 

в групите на нехранител-
ните стоки и услугите най-
силно поскъпват туристиче-
ските пътувания в страната 
- с 16,1%, обувките - с 6,4% и 
облеклото - с 5,4%. вдигат се 
леко цените и на препаратите 
за пране и почистване на съдо-
ве, климатичните инсталации, 
прахосмукачките. С около 1% 
поскъпват и горива като газ 
пропан-бутан за ЛтС и дизел. 
Повишение на цени се отчита 
и при козметични и фризьор-
ски услуги. 

октомври е пореден ме-
сец от началото на годината, в 
който инфлацията трайно пада 
и дори в момента е под ниво-
то на бюджетната прогноза от 
6,9% в края на 2023 г.

вчера започна и кампания-
та на министерството на ико-
номиката “Достъпно за вас”, 
която има амбицията за овла-
дяване на поскъпването на 
храните. остава обаче неясно 
по какво “Достъпно за вас” ще 
се различава от обичайните за 
търговските вериги акции на 
промоции и намаления. 

търговските вериги пък не 
са особено ентусиазирани да 
се включат в акцията на ми-
нистерството на икономиката, 
а една от големите вериги ди-
ректно отказа да участва. Сред 
причините е, че така и не стана 
ясно по какво тази инициатива 
ще се различава от обичайните 
за търговските вериги акции 
на промоции и намаления. в 
някои от хипермаркетите но-
вото етикетче на кампанията 
е сложено до традиционните 
промоционални етикети. 

ЕК очаква растежът 
у нас да се забави

Четири държави от ЕС вече 
официално са в рецесия 

Още един посредник 
влиза в тол системата

Прогноза: Цифровите валути 
може да заменят парите в брой
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Парламентарната комисия 
по енергетика отряза 3-дневния 
ултиматум на председателя си 
Делян Добрев от ГерБ да се 
премахне дерогацията за руски 
пертрол на “Лукойл нефто-
хим”. Добрев не успя да убеди 
колегите си от комисията, че 
3 дни са достатъчен срок “Лу-
койл нефтохим” напълно да 
спре да доставя и преработва 
руски нефт и да премине към 
други източници.

Добрев преди дни внесе за-
конова поправка за незабавно 
прекратяване на дерогацията 
- изключението от евросанкци-
ите срещу москва, което позво-
лява на бургаския нефтохим да 
работи с руски петрол. Депута-
тът напира за светавични дейст-
ния на държавата, въпреки че 
наскоро темата бе обсъдена в 
народното събрание и след се-
риозни дебати бе приет график, 

който задължава рафинерията 
на няколко стъпки да свие дос-
тавките на руски нефт до пъл-
ното му спиране през октомври 
догодина.

Добрев се позова на доклад, 
според който “Лукойл нефто-
хим” не спазва ограниченията и 
заобикаля забраната да продава 
горива от руски нефт в еС.

но от останалите парламен-
тарни групи му припомниха, че 
“доставките на нефт и горива 
не са като внос на чушки и до-
мати” и че не бива да се взимат 
прибързани решения. 

Драгомир Стойнев от БСП 
попита защо ред правителства 
не са принудили рафинерията 
да спазва закона и да си плаща 
дължимите данъци и вноски. 
той припомни, че в четвъртък 
сутринта премиерът Денков е 
свикал съвет по сигурността, 
на който отново да бъдат обсъ-

дени въпросите около “Лукойл 
нефтохим”. Според Стойнев се 
очаква кабинетът да форсира 
избора на особен управител в 
компанията, като назначението 
можело да е факт до две седми-
ци. Пращането на представител 

на държавата трябва да осигури 
безболезнения преход към не-
руски петрол, подкрепиха го и 
други участници в комисията.

в крайна сметка комисията 
отхвърли 3-дневния ултиматум 
на Делян Добрев.

междувременно вчера 
зам.-председателят на енер-
гийната комисия радослав ри-
барски съобщи, че от ПП-ДБ 
ще предложат дерогацията за 
руски петрол да отпадне на 15 
март 2024 г.

България трябва 
да изготви план за ди-
версификация с цел 
отказ от вноса на ру-
ска енергия до 2027 
година, заяви евро-
комисарят по енерге-
тиката кадри Симсон 
по време на организи-
раната от “Политико” 
седмица за устойчиво 
развитие в Брюксел.

Симсон остро раз-
критикува Унгария и 
я призова да увеличи 
усилията си, за да пре-
крати купуването на 
енергия от русия. По 
думите й това оставя 
страната уязвима на 
зловредно московско 
влияние. “Познавам 
един политически ли-
дер в европа, който 

се здрависва с този 
военнопрестъпник, 
но това е положени-
ето”, каза Симсон, 
като визира унгар-
ския премиер виктор 
орбан.

очаква европей-
ският съюз да обяви 

12-ия пакет санкции 
срещу русия. няма 
вероятност в него да 
има ограничения за 
купуването на руски 
течен природен газ, 
макар някои страни-
членки да настояват 
за това. 

И през 2024 г. 
п р а в и т е л с т в о т о 
смята да продължи 
действието на ком-
пенсациите за неби-
товите потребители 
при високи цени на 
електроенергията. 
в бюджета за дого-
дина не са разчете-
ни разходи по тази 
програма, но остават 
да действат разпо-
редбите, по които 
производителите и 
търговците на ток, 
както и обществени-
ят доставчик нек, 
ще продължат да 
правят отчисления 
от свърхпечалбите 
си към фонд “Сигур-
ност на електроенер-
гийната система”.

Програмата за 
смекчаване на ико-
номическите после-
дици от високите 
цени на електрое-
нергията стартира в 
края на 2021 г., след 

като цените на елек-
троенергийната бор-
са, на които купуват 
небитовите потреби-
тели, излетяха до ре-
кордно високи стой-
ности. През 2022 г. 
компенсациите, пре-
доставени на фирми, 
болници, училища, 
детски градини, дър-
жавни и общински 
учреждения достиг-
наха 4,460 млрд. лв. 
С тези средства бяха 
покрити 80% от раз-
ходите им за цени на 
тока над 250 лв. на 
меватачас. 

Програмата за 
компенсиране бе 
продължена и през 
2023 г. като в пълне-
нето на фонда с целе-
ви вноски от печал-
бите бяха включени 
и частните произво-
дители и търговци 
на ток, наред с дър-
жавните енергийни 
компании. Заради 

нормализирането на 
цените на борсата 
сумата, с която са 
подпомогнати неби-
товите потребители 
през тази година, 
е далеч по-ниска - 
982,8 млн. лв. 

всъщност от про-
летта насам компен-
сации на небитовите 
потребители на ток 
не са раздавани, за-
щото цената на тока 
падна под тавана 
за подпомагане. За 
тази година той бе 
определен на 200 лв. 

за мегаватчас като 
всичко над тази цена 
би трябвало да се 
компенсира на 100%. 
Данните за търгови-
ята на борсата по-
казват, че едва през 
октомври се отбеляз-
ва ръст на средната 
цена над този таван - 
213 лв. за мегаватчас, 
така че компенсация 
от 13 лв. за всеки из-
разходван мегаватчас 
трябва да се даде на 
небитовите потреби-
тели с фактурите за 
ноември.

През второто тримесечие 
на 2023 година емисиите от 
парникови газове, отделяни 
при развитието на икономи-
ките на страните от европей-
ския съюз, възлизат на 821 
милиона тона еквивалент на 
въглероден диоксид, което 
представлява намаление с 5,3 
на сто спрямо същия период 

на 2022 година (867 милиона 
тона еквивалент на въгле-
роден диоксид). това сочат 
най-нови данни на европей-
ската статистическа агенция 
“евростат”.

регистрирането пониже-
ние до голяма степен е свър-
зано с динамиката на брут-
ния вътрешен продукт (БвП) 

на страните от европейския 
съюз, което през периода 
април-май остава почти без 
изменение спрямо второто 
тримесечие на 2022 г. 

България е страната от 
еС, в която е отчетено най-
голямо понижение на емиси-
ите от парникови газове през 
втората четвърт на 2023 г. 

спрямо същия период на ми-
налата година (-23,7 на сто). 
това е съчетано с повишава-
не на ръста на брутния ни въ-
трешен продукт на годишна 
основа през второто триме-
сечие. 

Съществено понижение на 
емисиите от парникови газо-
ве е регистрирано и в естония 

(-23,1 на сто), и в нидерландия 
(-10,3 на сто). най-съществе-
но увеличение на емисиите от 
парникови газове сред стра-
ните от евросъюза е отчетено 
в малта (+7,7 на сто), Латвия 
(+4,5 на сто), Ирландия (+3,6 
на сто), Литва (+3 на сто), ки-
пър (+1,7 на сто) и Хърватия 
(+1 на сто). 

С най-голямо понижение сме в ЕС на парниковите газове

Енергийната комисия отряза 
3-дневния ултиматум на 
председателя си Делян Добрев

Eврокомисарят по енергетиката 
Кадри Симсон 

ЕК: България 
да се откаже 
от вноса на 
руска енергия 
до 2027 г.

И догодина ще компенсират  
фирмите за тока

Дерогацията за „Нефтохим“ 
засега остава
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Снимки БТА

Будистски монаси посещават 
храма Ангкор Ват в Камбоджа. 
Построен между IX-XV в., днес той 
е една от основните туристически 
забележителности в света

Мъж нахлу със скалпел 
в джамия в Белград

Полицията в сръбската столица 
Белград арестува 48-годишен мъж, 
който заплашвал вярващите в двора 
на джамия в Белград. Той нахлул по 
време на вечерната молитва с при-
зиви всички мюсюлмани да бъдат 
избити, псувал и се заканвал на при-
състващите.

Анталия осъмна 
с първия си сняг

Турският средиземноморски 
окръг Анталия осъмна с първия за 
годината сняг. Побеляха и други 
райони на страната, предимно по 
високите места в източната част. 
Метеоролозите предупредиха, че 
след края на седмицата снеговале-
жите ще се засилят. 

Естонската премиерка 
готова да ръководи НАТО

Естонската премиерка Кая 
Калас заяви, че се интересува от 
възможността да поеме най-висо-
кия пост в НАТО. Към мястото се 
стреми и нидерландският й колега 
Марк Рюте.

Непал забранява ТикТок
Непал забранява китайското 

приложение ТикТок, тъй като смя-
та неговото съдържание за нанася-
що ущърб на социалната хармония. 
Според министъра на комуникации-
те и информационните технологии 
Рекха Шарма платформата раз-
пространява зловредно съдържа-
ние. ТикТок има около милиард ме-
сечни потребители, но е забранен в 
няколко държави, сред които Индия 
и американският щат Монтана.

Жените в ЕС печелят 
с 13% по-малко от мъжете 

Жените в ЕС все още печелят 
средно с 13% по-малко от мъжете 
за един и същи труд. Това означава, 
че за работа, за която мъж печели 
1 евро, жена би взела 0,87 евро, се 
посочва в изявление на ЕК. В Бълга-
рия за една и съща работа жените 
взимат с 12,2% по-ниско възна-
граждение. 

Речникът на Кеймбридж 
обяви Думата на годината 

Най-посещаваният онлайн без-
платен речник на английския език 
- на Кеймбридж, посочи “халюцини-
рам” за Дума на 2023 г. Тя не е не-
позната, но става дума за нов неин 
смисъл при прилагането й към начи-
на, по който действа изкуственият 
интелект: “Когато изкуственият 
интелект халюцинира, той произ-
вежда невярна информация.”

В испанския парламент започнаха дебатите по опита на социалиста Педро Санчес да си осигури още четири години 
начело на правителството. Очаква се днес той да получи 179 гласа “за” от 350-те членове на долната камара  
на парламента. Това ще е с три гласа повече от необходимото, за да бъде избран за премиер

румънските фармацевти излязоха на протест в Букурещ, ор-
ганизиран от синдикатите им, за да привлекат вниманието към 
сектора. Според тях той е “забравен от властите за последните 
20 години”. Според организаторите през последните години в 
румъния не е била взета нито една мярка в подкрепа на сектора 
и фармацевтите постепенно се превръщат в “административен 
персонал, вместо да са част от лекарския екип”.

Аптекарите са недоволни, че изплащането от Здравна-
та каса на лекарствата, които се компенсират или отпускат 
безплатно, закъснява, предприетите фискални мерки оказват 
още по-голям икономически натиск върху аптеките, а фарма-
цевтите не получават адекватно възнаграждение.

Заместник-председателят на Сръбската радикална партия 
Александър Шешел обяви, че формацията е за членство на Сър-
бия в БрикС (Бразилия, русия, индия, китай и ЮАр). Според 
него това ще даде на страната преференциален достъп до голе-
мите световни пазари, а за целта Сърбия трябва да инвестира в 
националната си икономика, което ще гарантира бъдещето й.

на противоположното мнение е лидерът на “европейски 
път” раде Баста. той заяви, че след предстоящите на 17 декем-
ври парламентарни избори “руското влияние в Сърбия трябва да 
бъде отстранено”. Баста, бивш министър на икономиката, каза, 
че това е “възможно само с пълноправното членство на Сърбия в 
еС” и потвърди, че е за налагането на санкции на русия.

Румънските аптекари
излязоха на протест

Сръбските радикали
искат Белград в БРИКС

Пентагонът купува горива с руски 
нефт от гръцката рафинерия Motor Oil 
Hellas, която се снабдява от турско неф-
тохранилище. Дълга верига посредници 
позволява да се скрие “руската” следа и 
горивата да се продават въпреки санкци-
ите, разкрива в. “вашингтон пост”. 

При най-малко пет доставки т.г. от 
русия до терминала Dortyol в Югоизточ-
на турция (границата със Сирия) мазу-
тът първоначално е бил собственост на 
руския петролен гигант “роснефт”, по-
казват търговските записи. След като е 
натоварен на танкер в черно море, той е 
закупен от фирма, базирана в оАе. По-
сле е прехвърлен на фирми, контролира-

ни от турската държавна петролна ком-
пания, а продуктът е доставен на Dortyol. 
оттам е купен на егейския бряг от гръц-
ката Motor Oil Hellas. така собствеността 
върху мазута е променена неколкократ-
но чрез поредица от доставчици. 

от вестника не са успели да уточнят 
количеството руски нефтопродукти, ку-
пено от Пентагона. но ведомството е 
подписало договори за 1 млрд. долара 
с гръцката рафинерия, откакто влезе в 
сила забраната на САЩ за руски внос. 
от министерството заявили за вестни-
ка, че отговорността за спазването на 
санкциите пада върху доставчиците. от 
Motor Oil Hellas са отрекли закупуване-

то на руски нефт и са заявили, че целият 
им внос е “сертифициран като неподле-
жащ на санкции”.

междувременно забрана за внос 
на руски диаманти предвижда 12-ият 
пакет от санкции на еС срещу русия, 
който Брюксел е изготвил. Пакетът вли-
за в сила от 1 януари 2024 г. Предлагат 
се още санкции върху вноса на течен 
пропан, чугунени, медни и алуминиеви 
проводници, фолио и тръби. Ако паке-
тът бъде одобрен, списъкът ще включва 
над 30 компании, с които търговията е 
ограничена, включително фирми от ка-
захстан, Узбекистан, Сингапур и някол-
ко руски инженерни фирми.

Пентагонът купува
горива от руски нефт
Брюксел финализира 12-ия пакет санкции срещу москва

Гърция няма да подкре-
пи писмо с искане евроко-
мисията да отвори първите 
пет глави от преговорите за 
присъединяване на Албания 
към еС. Според диплома-
тически източник, цитиран 

от портала “Юрактив”, така 
Атина оказва натиск върху 
тирана да прояви “креатив-
ност”, за да разреши насто-
ящата двустранна криза. тя 
възникна през май заради 
ареста на етническия грък 

кандидат за кмет Фреди Бе-
лери, който участва във вота 
под знамето на опозицията 
и бе обвинен в купуване на 
гласове.

Атина има и въпроси, 
свързани с върховенство-

то на закона в Албания и 
скорошното преброяване 
на населението. тогава на 
представителите на гръцко-
то малцинство не са задава-
ни въпроси за религия или 
език.

Гърция блокира Албания за членство в Евросъюза
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сара вагенкнехт и 
деветима нейни при-
върженици напуснаха 
партията “Левите” в 
Германия. Причината 
са конфликтите на де-
путатката с лидерите на 

формацията заради ан-
тиимиграционните й из-
казвания, критиката на 
санкциите срещу русия, 
скептицизма към задъл-
жителните ваксини и 
позициите за смяната на 

пола и климата.
крайнолявата пар-

тия официално ще се 
разпусне на 6 декември. 
още в края на октомври 
вагенкнехт обяви пла-
новете си за основава-

не на партия, която ще 
участва в изборите за 
европейски парламент 
през следващата година. 
Анализаторите опреде-
лят бъдещата формация 
като “лява популистка”.

Полската партия “нова 
левица”, която влезе в до-
миниращата коалиция в 
новия състав на сейма, 
внесе два законопроекта за 
легализация на правото на 
аборт. Понастоящем в Пол-
ша абортът е подложен на 
едни от най-строгите огра-
ничения в европа. Предло-
женията бяха депозирани 
още на първото заседание 
на новия парламент.

Легализацията на абор-
та е част от предизборната 
програма на две от трите 
проевропейски партии - 
Левицата и “Гражданска-
та коалиция” на бившия 
премиер Доналд туск. 

консервативната “Право 
и справедливост” допус-
ка прекъсване на бремен-
ността единствено при 
изнасилване, кръвосмеше-
ние и опасност за живота 
за родилката.

Президентът на Пол-
ша Анджей Дуда, член 
на “Право и справедли-
вост”, заяви в речта си на 
учредителната сесия на 
сейма, визирайки пред-
ложението за аборта, че 
ако някоя мярка поражда 
сериозни правни опасе-
ния, той без колебание 
ще използва правото си 
на вето и ще сезира кон-
ституционния съд. 

камарата на представителите 
на конгреса на сАЩ одобри зако-
нопроект за финансиране на пра-
вителството с цел да се избегне 
т.нар. “шътдаун”. Предложението 
на новия председател майк Джон-
сън бе одобрено на двупартийна 
основа с 336 срещу 95 гласа.

Законопроектът не предвижда 
допълнителна помощ за Украйна 
или израел.

очаква се документът да бъде 
изпратен за одобрение на сената. 
Ако това не се случи до 17 ноем-
ври, сАЩ може да бъдат изпра-
вени пред частично затваряне на 
държавните агенции поради лип-
са на финансиране.

служител на Белия дом заяви 
пред репортери, че президентът 
Джо Байдън е готов да подпише 
законопроекта за правителстве-

ното финансиране, ако той мине 
в сената.

междувременно съд в щата 
мичиган постанови, че експре-
зидентът Доналд тръмп може да 
участва на изборите за държавен 
глава въпреки ролята му в щурма 
на капитолия през януари 2021 г. 
така той ще бъде вписан в бюле-
тините в щата на вота следващия 
ноември.

израелският преми-
ер Бенямин нетаняху 
критикува канадския си 
колега Джъстин трюдо 
заради призива му пра-
вителството в тел Авив 
да спре да убива жени и 
деца в ивицата Газа.

“светът става сви-
детел на това. на убий-
ството на жени и деца, 
на бебета. това трябва да 
спре”, заяви трюдо. ка-
надският лидер отправи 
призив и към Хамас да 
спре да използва мирни 
жители като човешки 
щит и да освободи всич-
ки заложници “незабав-
но и безусловно”.

“не израел е този, 
който умишлено напада 
мирни жители, Хамас е 
този, който обезглави, 
изгори и изби цивилни 
в най-големия кошмар 
за евреите след Холо-
коста”, написа нетаняху 
на трюдо в публика-
ция в екс. “силите на 

цивилизацията трябва 
да подкрепят израел в 
борбата му срещу вар-
варството на Хамас”, 
допълни той. 

179 души са били 
погребани в масов гроб 
в най-голямата болница 
на Газа - “Ал Шифа”, 
блокирана от дни зара-
ди продължаващите бо-
еве, съобщава Би Би си, 
цитирана от Бнр.

Белиз е поредната 
страната, която обяви, 
че преустановява дипло-
матически отношения с 
израел заради офанзи-
вата му в Газа.

“Правителството на 
Белиз оттегли” акреди-
тацията на израелския 
посланик в Белмопан 
и преустанови “всич-
ки дейности” на своя 
представител в израел 
с “незабавен ефект”, се 
посочва в изявление на 
централноамериканска 
държава.

Снимка БТа

Екоактивистката Грета Тунберг (в средата) пристига в съда в Лондон. Тя бе арестувана за пореден 
път за неспазване на полицейска заповед. пред магистратите Тунберг не се призна за виновна

Полската левица настоява
за легализиране на аборта

Германия с лява популистка партия

САЩ одобриха бюджет без средства за Киев

Нетаняху критикува 
Джъстин Трюдо 

китайският президент си Дзинпин 
пристигна в сан Франциско за срещата 
на върха на форума за Азиатско-тихоо-
кеанско икономическо сътрудничество 
(Атис) и за разговори на четири очи с 
колегата си Джо Байдън. това е първото 
му посещение в сАЩ от 2017 г., когато 
държавен глава беше Доналд тръмп. 

очакваше се си и Байдън да се срещ-
нат вчера във Филоли естейт - провинци-
ална къща музей на около 40 км южно от 
сан Франциско. мястото на срещата до 
последно не бе потвърдено от Белия дом 
и китайското правителство.

Председателят на комисията по 
външни отношения на сената на сАЩ 
Бен кардин е изпратил писмо с призив 
към президента Байдън да настоява за 
освобождаването на американци, за-
държани от години в китай, съобщиха 
световните агенции.

“с наближаването на сезона на праз-
ниците и възможността да започнем но-
вата година с по-положителна нотка в 
двустранните отношения между сАЩ 
и китай ви моля да осигурите анга-
жименти от страна на президента си 
за незабавното освобождаване на тези 

американци”, пише кардин. той поиска 
също така освобождаването и гаранти-
рането на безопасността на членовете 
на семействата на журналисти, живее-
щи в сАЩ, които според него са изчез-
нали, затворени или задържани в китай 
поради връзките си с тях.

“Президентът си е още един пример 
за това как се утвърждава възстановя-
ването на американското лидерство в 
света. те имат реални проблеми”, за-
яви Байдън на събитие за набиране на 
средства в навечерието на планираната 
му среща с китайския лидер. но допъл-

ни, че целта му е вашингтон и Пекин 
да подобрят комуникацията помежду 
си въпреки разногласията по немалко 
въпроси. 

“Да можем да вдигнем телефона и да 
разговаряме помежду си, ако има кри-
за. Да можем да се уверим, че военни-
те ни сили продължават да поддържат 
контакт помежду си”, подчерта Байдън 
пред репортери в Белия дом. “не се 
опитваме да се откъснем от китай, но 
това, което се опитваме да направим, е 
да променим отношенията към по-до-
бро”, допълни той.

За пръв път от шест години:

Китайският президент
е на посещение зад Океана
Пекин има „реални проблеми”, заяви Байдън часове преди срещата на четири очи
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МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ТОЛЕРАНТНОСТ-

ТА. Отбелязва се от 1996 
г. по призив на Общото 
събрание на ООН. На тази 
дата година по-рано ЮНЕ-
СКО приема Декларация за 
принципите на толерант-
ността. Като член първи 
е залегнала дефиницията 
на това що е толерантност. Толерантност озна-
чава уважение, приемане и разбиране на богатото 
многообразие от култури в нашия свят. Толерант-
ността е хармония в многообразието. Тя е не само 
морален дълг, но и политическа и правна потреб-
ност.

1869 - ОФИЦИАЛНО Е ОТКРИТ СУЕЦКИЯТ 
КАНАЛ. Пресича Суец-
кия провлак и свързва 
Средиземно и Червено 
море. Бележи условна-
та граница между Аф-
рика и Азия и на прак-
тика е втората връзка 
между Атлантическия и Индийския океан. При 
първоначалното му откриване каналът е с дължи-
на 164 км и дълбочина 8 м. След многократни раз-
ширения има дължина 193,30 км, дълбочина 24 м и 
ширина 205 м.

1907 - УМИРА КОНСТАНТИН ВЕЛИЧКОВ, 
ПИСАТЕЛ, ОБЩЕСТВЕНИК (Р. 1855 Г.). Прево-
дач, критик и живописец. 
Заемал различни държавни 
длъжности - министър на 
обществените сгради и съ-
общенията, на народното 
просвещение, на търговията 
и земеделието, дипломати-
чески агент на България в Сърбия. Владее френски, 
италиански и руски език. Творчеството му е създа-
вано в редките затишия между отговорни полити-
чески ангажименти, които е поемал, поради което 
то не е обемисто. 

1909 - СЪЗДАДЕНА Е ПЪРВАТА АВИОКОМПА-
НИЯ В СВЕТА. Нарича се 
DELAG (на немски език 
Deutsche Luftschi昀昀ahrts 
- Aktiengesellschaft - Гер-
манско акционерно дру-
жество по въздухопла-
ване) и е учредена във 
Франкфурт на Майн, Германия, с подкрепата на 
правителството. Използва дирижаблите Zeppelin.

1945 - УЧРЕДЕНА Е ЮНЕСКО. Специалната 
организация на ООН 
е създадена, за да 
насърчава сътруд-
ничеството между 
нациите в областта 
на образованието, 
науката, културата 
и комуникациите. 
Мотото й гласи, че “мирът e създаден не за да се 
нарушава, а за да подпомага интелектуалната и 
нравствената солидарност на човечеството”. Ус-
тавът на организацията влиза в сила на 4 ноември 
1946 г. след подписването му от 20 държави. Бъл-
гария се присъединява на 17 май 1956 г. От 2009 г. 
в продължение на два мандата генерален директор 
на ЮНЕСКО беше Ирина Бокова.

1983 - УМИРА ДОРА ГАБЕ, ПОЕТЕСА (Р. 1886 
Г.). Автор на поезия за въз-
растни и деца, пътеписи, 
разкази, есеистична проза, 
импресии и др. Публикува в 
списанията “Съвременна 
мисъл”, “Златорог”, “Де-
мократически преглед”, 
“Мисъл” и др., в детските периодични издания 
“Светулка”, “Другарче”, “Славейче”, “Дружин-
ка” и др. Книгите й за деца са настолно четиво на 
поколения българчета, част са от класиката на 
детското литературно наследство.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТолИй сТАНКУлов

Управлението като  
по „Кръстникът”

  �
Александър СИМОВ

един криминален въ-
прос: как бихте нарекли 
организация в която със-
тавните й части се изнуд-
ват, извиват си ръцете, 
заплашват се и в тъмното 
си пращат медийни килъ-
ри, за да се громят една 
друга? това не е Сглобка, 
това е мафиотски клан. 
няма как да го наречем 
коалиция, а разклонение 
на коза ностра.

точно такава атмос-
фера в управлението ни 

разкри вчера Бойко Бо-
рисов. той разказа как в 
петъка преди втория тур 
на изборите кирил Пе-
тков му е звъннал и го е 
заплашил, че ако васил 
терзиев не стане кмет на 
София, правителството 
пада. нека да ви обър-
на внимание - това не е 
политически разговор, 
това е форма на рекет. 
най-интересното е, че 
големият мъжага (това 
е митологията на ГерБ) 
Бойко Борисов веднага 
се поддава на шантажа и 
буквално за няколко часа 
смени своята позиция. 
Призова да се гласува за 
терзиев. всичко в име-
то на властта. всичко в 
името на оцеляването на 
перверзното Гмо, което 
е хванало в своите пипа-
ла цяла България.

това, за което Бори-
сов се ожали, всъщност е 
изключително разгромя-

ващо за цялото управле-
ние. имаме правителство, 
което опасно много при-
лича на мутренска застра-
хователна организация. 
конфликт на криминални 
кланове, които под натиск 
отвън са принудени заед-
но да си поделят властта.

Заспахме с обещания-
та за светъл нов свят и ев-
роатлантическо бъдеще, 
а се събудихме в разгара 
на филма “кръстникът”. 
там, където майкъл кор-
леоне и конкурентът му 
Барзини са постигнали 
хладен мир, но постоян-
но дрънкат с оръжия и 
само чакат удобен миг, за 
да възпламенят поредна-
та мафиотска война.

на фона на този поли-
тически рекет и мафиот-
ски отношения е крайно 
време да спрем да се за-
блуждаваме - реформи 
няма да има, промени 
няма да има, единстве-

ното, което работи в тази 
Сглобка е пералнята за 
миналото. кирил Петков, 
Бойко Борисов, Делян 
Пеевски, Асен василев 
- това е един и същи чо-
век, неразличими един от 
друг политически шар-
латани, които не могат 
да управляват заедно, но 
и не искат да платят раз-
търсващата цена на нови-
те избори.

След като преди мест-
ните избори са си кре-
щели по телефона, няма 
да се учудя, ако преди 
ротацията започнат и 
да се гърмят. А пък, ако 
криво-ляво докретаме 
до европейските избори, 
може би ще видим как 
двете партии ще “излязат 
на дюшеци” (изразът е 
на великия марио Пузо) 
и ще се разхвърчи пух и 
перушина. когато те уп-
равлява мафията, винаги 
е така...

слабоумната Европа
  �

Юри МИХАЛКОВ

еврокомисията пока-
ни войната и корупцията 
да станат членове на еС. 
така звучи предложени-
ето на босът на комиси-
ята г-жа фон дер Лайен 
Съюзът да започне пре-
говори за членство с Ук-
райна. Ако преди 10-та 
години някой бе казал, че 
еС ще изпадне до такова 
умопомрачение, щях да 
го обвиня, че дъската му 
хлопа. но ето, че дожи-
вяхме и до това.

Защо става дума за по-
кана на войната? най-до-
бре го е казал унгарският 
външен министър Петер 

Сиярто, според когото 
Украйна няма право на 
членство, докато в нея не 
настъпи мир. “иначе за-
едно с Украйна в еС ще 
дойде и войната, което 
ние явно не искаме и не 
може да искаме. “разши-
ряването трябва да е насо-
чено към съхранението на 
мира, а не на внасянето на 
война в евросъюза”.

По-добре, едва ли 
може да се каже. и все 
пак има място за добавка 
- и не под линия или със 
ситни букви. Да приемем, 
че един хубав ден войната 
свърши. но еС работеше 
здраво заедно със САЩ, 
за да се насъска украи-
нците срещу руснаците, 
за да посее сред тях ру-
софобията, етническата 
вражда и злосъседството 
срещу русия. и това ста-
на много преди руската 
операция в Украйна, мно-
го преди и майдана, чия-
то естествена последица 
е въпросната операция. 
така че дори и формално 
войната да свърши, ще се 

окаже, че еС е поканил в 
своите редици етническа-
та омраза, стигаща чак до 
расизъм, националната 
нетърпимост и междучо-
вешката нетолерантност. 
Поканил е антиевропа.

еврокомисията обаче 
кани за членство и ко-
рупцията. още през 2007 
г. известният украински 
икономист проф. нико-
лай Белополски заяви, че 
склонността към кражби 
и корупция са се превър-
нали в основна идеология 
на украинския социум, 
обхванала всички слое-
ве. През 2022 г. “транс-
перънси интернешънъл” 
постави Украйна на 116 
място по корупция от 
180 проучени държави. 
този февруари депутатът 
Гео Леврос обвини Зе-
ленски и шефа на канце-
ларията му ермак, че са 
прибрали поне 170 млн 
долара от закупуване на 
оръжия, включително на 
български снаряди. кра-
де се дори от оръжията, 
с които страната уж се 

защитава независимостта 
си, към октомври 2023 г. 
се търсят 570 000 едини-
ци оръжия - от пистолети 
до ракети. медии вече 
писаха, че украински 
оръжия са били забеля-
зани на черните пазари в 
европа, Сирия, Африка и 
дори във войната израел-
Хамас. “таймс” цитира 
президентски съветник, 
според когото чиновници 
“крадат така, сякаш утре 
ще настъпи краят на све-
та”. властите признават, 
че процъфтява и битовата 
корупция.

така че и тук евро-
комисията кани анти-
европа. Босът Лайен се 
оказа доста боса. неслу-
чайно лидерът на френс-
ката партия “Патриоти” 
Флорина Филипо нарече 
поканата “фундаментал-
на глупост” и призова 
страната си да напусне 
еС, за да отвори място за 
корумпираната Украйна. 
в еС тя ще има възмож-
ност да краде ли краде, 
чак до края на еС.
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Интервю на Калин Каменов,  

Факти БГ

n Г-н Павлов, в началото на 
зимата сме. Цената на газа се по-
качва. На каква цена напълнихме 
хранилището в “Чирен” и колко да 
очакваме да стане?

- Хранилището в “чирен” е пъл-
но. това ни дава спокойствие. то 
беше запълнено в предходните годи-
ни, но с най-скъпия газ.

n Сега на каква цена го допъл-
нихме...

- на по-добра, но през лятото то 
беше на ниво от около 85-86% пъл-
но. как вече това ще се отрази върху 
цената му... това е друг е въпрос.

n Зимата каква ще бъде цената 
на газа според вас?

- знаете, че за месец ноември це-
ната скочи от 66 на 88 лв. на мегават 
час с ДДС. въпросът е защо се слу-
чи това.

n И отговорът ви е...
- Ще се опитам да ви отговоря 

просто, за да разберат хората. тряб-
ва да се има предвид, че нашата цена 
на газа е различна от тази в други 
страни в еС по простата е причина, 
че ние имаме дългосрочен договор с 

азербайджан за един милиард куби-
ка. Цената по този договор е обвър-
зана с цената на нефтопродуктите. 
това определено е най-ниската цена, 
която могат да ползват европейските 
потребители. 

Потреблението, което имаме в 
България, се сви до 2,5 милиарда 
кубически метра, а по договора с 
“азербайзджан газ Съпралайн към-
пани” получаваме 1 милиард, т.е. 
40% цена, обвързана с нефтопроду-
ктите, което снижава цената в микса 
на “Булгаргаз”.

n Защо се вдигна цената тога-
ва?

- Цената се вдигна заради приети-
те миналия месец такси за облагане 
на преноса. Дори и аз не знам как 
да ги нарека тези 20 лева на мегават 
час, защото не са акциз, не са ДДС, 
не са...

n Нали това важеше само за 
преноса на газ от “Газпром” по 
“Турски поток” и целта е така в 
хазната да влязат 2,4 млрд. лева?

- тогава да ви питам нещо. а ние 
откъде получаваме газ?

n Кажете, обяснете...
- ние получаваме газ именно 

от “турски поток”, но през суапо-
ви контракти. какво означава това. 
ние имаме договори с различни 
фирми, които транзитират газ. но 
те остават в България, техните въ-
просни количества газ, които ми-
нават през “турски поток”, а си 
ги взимат от LNG терминалите за 
втечнен газ, където ние имаме до-
говори. така че това увеличение с 
20 лева на мегават часа ще го пла-
тят само и единствено българските 
потребители. ние вече го плащаме 
през тази надценка за ноември, ко-

ято вече се отрази в цената на “Бул-
гаргаз”. като цяло това е търговска 
тайна на “Булгаргаз” в отношения-
та им по направлението за турция. 
Пак казвам, ако някой ще плаща за 
това решение на кабинета, това ще 
е само българският потребител.

n Защо го направихме, защо 
увеличихме цената на газа, каква е 
логиката...

- Увеличихме си цената на газа и 
го направихме, защото ни управля-
ват едни хитреци. и те ще ни докарат 
до... как се казваше по народному - 
какво е свършило кучето на нивата... 
единственият потърпевш от това об-
лагане ще са българските потребите-
ли. категорично го твърдя. и това е 
видно от повишението на цената за 
ноември. Ще го повторя - от 66 на 88 
лева за мегават час.

n Тогава цената за декември 
каква ще е?

- за декември цената на газа 
би трябвало да се влияе само от 
котировките, които са на борсата 
в нидерландия. ние вече сами си 
оскъпихме горивото с 20 лева за 
мегават час, така че за декември 
цената ще зависи само от цената 
на борсата.

n Това означава ли, че можем 
да очакваме цена на газа през зима-
та в рамките на до 90 лева?

- не мога да прогнозирам точно. 
ако има някаква динамика на цена-
та на борсата, нашата също ще се 
повлияе. обърнете внимание на дру-
го. нашата цена в момента, нашите 
доставките, които ние получаваме по 
различни договори и са обвързани 
със суапове, тоест газ, който ще ни 
оставят по “турски поток”, зависи от 
договорите ни. 

Давам ви пример какво направи 
ДеПа. ДеПа е държавният гръц-
ки доставчик на газ. както казах, те 
доставят газ по “турски поток” и го 
оставят в България, а ползват достав-
ките ни, които ние имаме от втечнен 
газ по терминалите.

n Преди ноември и решението 
на кабинета, ДЕПА продаваше газ 
в България на по-ниска цена откол-
кото продаваше в Гърция!?

- ДеПа продаваха в България на 
по-ниска цена. нарочно го повтарям. 
След решението на кабинета, ДеПа 
вече ни оставя газ на по-добра цена 
за тях - за нас по-скъпа. и това е при-
чината гърците да не реагират. 

Сърбия, Унгария и Северна ма-
кедония нададоха вой срещу това 
нещо, но гърция мълчи. за съжа-
ление, малко се говори на тази 
тема. Просто някак обиграни иг-
рачи водят хитра политика, но ре-
ално всички техни тези хитрости 
се отразяват само върху джоба на 
българския потребител. “газпром” 
категорично няма да плати така-
ва такса, каквато им искаме, дори 
и “Булгартрансгаз” да започне да 
я начислява. нашето дружество 
няма да си получи парите, а това 
ще го постави в сериозна ликвид-
на криза и ще го доведе до състоя-
ние на неплатежоспособност. така 
“Булгатрансгаз” в един момент ще 
започна да тежи на бюджета. тези 
суми, които сега се начислиха от 
“Булгартрансгаз”, са сумите, кои-
то плащаме всички български по-
требители.

КевР утвърди цена на природния газ за месец ноември в размер на 82,12 /
MWh, без цени за достъп, пренос, акциз и ДДС. Утвърдената цена е с 36% 
по-висока от цената на природния газ през октомври, която беше в размер 
на 60,41 лв./MWh. Защо стана така - разговаряме с Пламен Павлов, предсе-
дател на Българската газова асоциация.

Пламен Павлов:

Увеличихме си цената 
на газа, защото ни 
управляват хитреци
Всичко ще се плаща само от българските потребители, 
казва председателят на Българската газова асоциация 

Газът поскъпна заради приетите 
миналия месец такси за облагане на 
преноса. Дори и аз не знам как да ги 
нарека тези 20 лева на мегаватчас, 
защото не са акциз, не са ДДС, не са...

“

“Булгартрансгаз” няма да си получи 
парите, а това ще го постави в сериозна 
ликвидна криза и ще го доведе до 
състояние на неплатежоспособност

“
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Интервю на  
Нора СтоИчкова, БСтв 

n Г-н Велев, увеличението на дъл-
га - от 7 млрд. лв. таван през тази на 
13 млрд. лв. през 2024 г. - заплашва ли 
по някакъв начин стабилността на 
финансовата ни система? 

- Става дума за лимита за нов дълг, 
който трябва да гледаме и с погаше-

нията на стар дълг. новият дълг е ну-

жен, за да покрие дефицита, който в 
представения проект за бюджет, е над 
6 млрд. лв. При ръст на икономиката, 
който се очаква от 3.2%, което е твър-

де оптимистично, има заложен дефи-

цит от 3% от БвП и което е още по-ло-

шо - той остава и през следващите две 
години, т.е. три години общо. По този 
начин според нас недопустимо бързо 
с много нараства дълга на държавата. 
При 36 млрд. през 2022 г. се прогно-

зира 66 млрд. през 2026 г. Лихвата за 
обслужване на този дълг нараства от 
650 млн. 2022 г. - 4 пъти - на 2.307 
млрд. лв. през 2026 г. това са пари, ко-

ито ще отиват за лихвите по този дълг. 
отделно трябват пари за погасяване на 
падежиращия дълг и затова следващи-

те години ще теглим заеми за покри-

ването им. 
n И всичко това, за да поддържа-

ме 3% дефицит, което е един от кри-
териите за влизане предрочно в евро-
зоната. Как се отнасяте към тази 
амбция на правителството?

- когато икономиката расте, бюдже-

тът трябва да се стреми към консоли-

диран, т.е. нулев дефицит. ние имаме 
прогнозиран ръст на икономиката с по 
около 3% следващите 3 години и в съ-

щото време дефицит от 3%, което е рас-

тящ дефицит в абсолютни стойности. 
това води до много бързо задлъжнява-

не на страната и увеличаване на разхо-

дите, които не са за образование, кул-

тура, социална сфера, а за изплащане 
на лихви по кредити. Ако до скоро тези 
лихви бяха близки до нулата, сега вече 
са 5%, взехме съвсем наскоро 4.5 млрд. 
лв. дълг и той е на 5% лихва. Смятайте 
какво ще стане... това не е безобидно, 
защото при едно такова ескалиране на 
задълженията, доверието към страната 
и финансовата стабилност намаляват, 
оскъпява се и кредитът в частния сек-

тор. Спомнете си какво стана с Гърция 
- пазарите отказаха да дават кредит на 
страната и се наложи да се обърне към 
мвФ и еЦБ срещу условия, които не 
са никак популярни. 

n Смятате ли, че е постижима 
целта за икономически ръст от 3% 
през следващите 3 години?

- Прогнозата на ек е за 2.4%, има и 
по-ниски прогнози на различни финан-

сови институции. оценката и прогноза-

та на АИкБ е за 1.5%.
n Ще бъдат ли изпълнени пара-

метрите и няма ли да застрашат 
финансовата рамка?

- не, няма да бъдат изпълнени и вкл. 
по други причини, защото се залагат 
други приходи в бюджета, които няма 
да се съберат. 

n Как ще коментирате другите 
идеи на фанансовия министър като 
"донос-бонус", облагане на бакши-
шите, вдигане на местните данъ-
ци и таксии разни други екзотични 
предложения. Смятате ли, че те са 
приложими в ситуацията у нас?

- Предвиждат се и увеличаване на 
различни санкции, вкл. към малкия 
бизнес, под предлог, че се индексират 
в съответствие с инфлацията, но тя е с 
десетки процента, а вдигането на санк-

циите е десетки пъти, което е необос-

новано и неприемливо. За сметка на 
това не се вдигат праговете, които да 
намалят административната тежест за 
бизнеса. от вкичко това се планира да 
се съберат допълнително 740 млн. лв., 
което за нас е малко вероятно. 

но има един приход, който е още 
по-екзотичен - 2.4 млрд. лв. от т.нар. 
енергийна такса. тази такса е заложена 
като приход в бюджета не само за след-

ващата, а за следващите 3 години. 20 
лева за мегаватчас - толкова всъщност 
струва природния газ в САЩ в Хенри 
хъб в Хюстън, това е бенчмарка за це-

ната на газа. А тук искаме, само за това 
че минава по тръбата, за което си има 
договорена такса, към нея да прибавим 
нова на цената на самия газ, който тече. 
това е ясно, че няма как да стане. Има 
върховенство на правото, закони и до-

говори трябва да се спазват, икономи-

чески няма как да се защити един такъв 
размер на такса. 

нещо повече - дори Украйна няма 
въведена такава такса за транзитиране 
на руски газ през територията й, но ние 
решаваме, че можем да направим така-

ва "иновация". Ами ако е толкова лесно, 
да събираме по 30 лева, не по 20... тези 
приходи са на хартия, докато радзходи-

те са съвсем реални и това ще доведе до 
още по-голям дефицит.   

n От правителството идва и 

друга идея, която е доста опасна - за 
отмяна на дерогацията за руския пе-
трол, която от лятото се опитват 
да прокарат през парламента. По 
този начин удрят единствената ра-
финерия у нас - "Лукойл Нефтохим", 
разбира се, с геополотическа цел. До 
какви ефекти ще доведат тези опи-
ти?

- незабавната отмяна на дерогаци-

ята не е единственият проблем, има и 
други, които се създават, и които, ако 
не се коригират, ще доведат до спиране 
работата на рафинерията. това би дове-

ло до дефицит на дизелово гориво в це-

лия регион, не само в България, защото 
всички други са нетни вносители от 
България. Ще има дефицит изобщо на 
течни горива, а когато има дефицит, ще 
има качване на цената. кои са другите 
проблеми? например да се поддържат 
100% от резервите в страната. За да се 
изгради такава база трябва повече от 
поне година и половина, освен стоти-

ците милиони инвестиция. няма как да 
се изпълни това изискване в рамките 
на година, както е заложено, следва, че 
ще е нарушение, държавен рекет и т.н.   
нашата складова база на рафинерията, 
такива са били условията едно време, 
е в новоросийск. в Бургас има складо-

ве със запаси от нефт за до 1 седмица 
работа. И това е така, защото пътят от 
новоросийск до Бургас е от порядъка 
на 36 часа, един курс е 3 дни. Докато 
един курс от Залива до Босфора е поне 
10 пъти повече, т.е. не 3, а 30 дни. 

Правилният начин е България да за-

щити своя интерес като обложи свръх-

печалбите на "Лукойл", а не рафине-

рията да бъде принудена да спре да 
работи, от което няма как да спечелим 
като страна.

n Как образува свръхпечалба 
"Нефтохим"?

- купува евтино суровия руски пе-

трол и по този начин прави голям марж 
между суровината и готовата пордук-

ция. в кЗк има внесена жалба от други 
вериги бензиностанции, че "Лукойл" 
много евтино продава на едро готовата 
продукция. Пазарът в момента е такъв, 
че позволява на рафинерията да прави 
ненормално големи печалби. И затова 
те трябва да се обложат с ненормален 
данък. ек даде такава възможност - ми-

нимум 33% над обичайния данък, не да 

убаваме работата на рафинерията.
n Кой дава тези идеи на сглобка-

та за това?
- нека не изпадаме в догадки, но 

може да са и търговци на горива. 
n Какво да кажем за либарализа-

цията на тока за бита? Виждаме, че 
по отношение на бизнеса, тя доведе 
до сериозни компенсации от бюдже-
та. Какъв е икономическият ефект 
- първо да либерализираш цените за 
бизнеса, след това да вадиш пари от 
печалбата на държавните фирми и 
да го подпомагаш?

- Причината за всичко това е сбър-

каният дизайн на пазара на електрое-

нергия в целия еС. всички пазари са 
интегрирани и работят по алгоритъм, 
който е сгрешен. това се признава и 
работи да се поправи, но не могат да 
се разберат как да стане точно. Затова 
страните се спасяват поединично като 
въвеждат компенсаторни механизми. 
това е за небитовите потребители. 

Що се отнася до бита, цената е регу-

лирана и ще остане така до края на 2025 
г. това, което догодина се либерализи-

ра е пазара на едро за бита... от 2026 г. 
цената на дребно ще се либерализира 
и тя ще бъде такава, като небитовите 
потребители и ще се компенсират енер-

гийно бедните...
n Това е същият сбъркан механи-

зъм - да създаваме енергийно бедни, 
след което да ги компенсираме. Каква 
е икономическата логика?

- Сега тока на всички е субсидиран, 
независимо дали си беден или богат, 
което също е несправедливо. Да, алтер-

нативата на това е регулиран пазар на 
справедлива цена, но тогава тя пак ще 
е по-висока от сегашната, защото себе-

стойността е по-висока. 
n Как ще се справим с картела на 

ЕРП-тата?
- ерП-то е естествен монопол и точ-

но заради това има кевр, затова има и 
регулирани цени. И при пълна либера-

лизация на пазара, таксите за доставка 
и разпределение на ерП пак ще ги оп-

ределя кевр. т.е. цената на активната 
енергия ще е на борсата, а тази за пре-

носа ще остане регулирана. 
n Струва ли си цената, която 

България ще плати за влизане в евро-
зоната?

- Цената я плащаве и сега, бидейки 
във валутен борд. влизайки в еврозона-

та, ще можем да извлечем и ползи сре-

щу тези плащания, които правим и сега 
срещу отказа си да упражняваме някак-

ва финансова политика... но ако всички 
тези сгрешени сметки на правителство-

то останат такива, ни чака финансова 
криза в обозримо бъдеще. 

(със съкращения)

Васил ВелеВ:

В новия бюджет - 
приходите на хартия, 

а разходите 
съвсем реални

“

Дори Украйна няма такава 
допълнителна такса за транзитиране 
на руски газ, но у нас правим “иновация”

Ако всички сгрешени сметки на правителството 
останат такива, ни чака финансова криза в обозримо 

бъдеще, предупреждава председателят на АИКБ
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Засилващата се роля на 
китай на световната полити-
ческа сцена е все по-видима. 
Държави от различни конти-
ненти търсят сътрудничество 
с пекин. причината за това не 
е случайна. от здрави връзки с 
поднебесната империя могат 
да имат само полза.

при един такъв коментар 
повечето прозападно настро-
ени журналисти, а и не само, 
биха възкликнали: “кому е 
нужно да се лъска имиджа на 
китай?!” но тук съвсем не 
става въпрос за “лъскане на 
имидж”, а за говорене на исти-
ната и боравенето с факти.

вероятно първото нещо, с 
което трябва да започнем е, че 
за китайците определение като 
“малка” държава не съществу-
ва. “прави ми впечатление, 
че когато дойдат чужденци и 
говорят за родината си, обик-

новено започват с “това е една 
малка страна...” често, по та-
къв начин се изразяват източ-
ноевропейците и представи-
телите на карибите”, споделя 
местен. и допълва: “но нас не 
ни интересува площта на даде-
на държава, а как можем да за-
дълбочим връзките си с нея”.

неведнъж се е писало как 
някои страни на Балканите се 
радват на хубави магистрали, 
ж.п. линии, болници, училища 
и др., благодарение на иници-

ативата “един пояс, един път”. 
Затова сега ще обърнем поглед 
към други държави и конти-
ненти, които разчитат на китай 
за бъдещото си развитие.

Азия

Съвсем не бива да ни из-
ненадва, че азиатските страни 
ще са едни от първите, които 
ще търсят по-близки контакти 
с пекин.

военноморските сили на 

китай и пакистан проведоха 
съвместни учения в арабско 
море, за пръв път в историята 

проведоха съвместни морски 
патрули и показаха взаимно 
желание за задълбочаване на 
връзките в областта на сигур-
ността между двете страни.

камбоджанската армия и 
сухопътните сили на китай-
ската народноосвободителна 
армия се споразумяха на какви 
принципи да градят двустран-
ното си сътрудничество, което 
да допринесе за формиране-
то на стабилна и дълготрайна 
общност, както и да поддържат 

мира и сигурността в региона.
наскоро китайският гене-

рал ли Цяомин посети Замест-
ник-командващият камбо-

джанската армия мао Софан, 
което бе първата в историята 
на отношенията между арми-
ите на двете страни. 

Същевременно в пекин 
се проведе форум на високо 
ниво, на който бяха обсъдени 
търговските отношения и как 
биха могли да се задълбочат.

виетнам разглежда китай 
като основен приоритет във 
външната си политика, заяви 
високопоставен представител 
на виетнамската комунисти-
ческа партия, цитиран от виет-
намската новинарска агенция.

Филипинското министер-
ство на транспорта се стреми 
да продължи изпълнението на 
подкрепяни преди от китай 
железопътни проекти.

мианмар търси сътрудни-
чество с китай за поддържа-
не на стабилността на общата 
им граница, заяви китайският 
помощник външен министър 
нун Жун, след като серия от 
сблъсъци между силите на 
хунтата и бунтовниците раз-
търси региона.

Австралия

австралийският премиер 
антъни албанезе - първият ав-
стралийски лидер на посеще-
ние в китай от седем години 
насам, заяви, че е в интерес на 
двете страни да имат отноше-

ния, основававащи се на диа-
лог и сътрудничество. при ви-
зитата си в пекин той призова 
за свободна и безпрепятствена 
търговия. “китай е готов да ре-
ализира стабилно и устойчиво 
разрастване на всеобхватното 
стратегическо партньорство с 
австралия”, потвърди и китай-
ският премиер ли Цян.

Карибският басейн  
и Южна Америка

от години западната про-
паганда се опитва да ни убеди 

колко е лошо положението 
в куба. това е в рязък кон-
траст с действителността, с 
която се сблъскват туристите. 
Удобни автобуси, с работещ 
климатик, микрофон за екс-
курзовода, разнообразни суве-
нири... на въпрос как успявате 
да постигнете това въпреки 
американското ембарго, отго-
ворът е: “добри връзки с ки-
тай”. тази година кубинският 
президент мигел Диас-канел 
посети пекин и потвърди, че 
страната му ще засили връзки-
те си с пекин. подобни стъп-
ки предприеха и колегите му 
от венецуела, чили и други 
южноамерикански държави.

връщайки се на кариб-
ския басейн, въпреки че голям 
брой страни са зависими от 
СаЩ, постепенно осъзнават, 
че настоящата им политика е 
по-скоро във вреда на населе-
нието. Гренада, тринидад и 
тобаго, Доменика например, 
се издържат предимно от ту-

ризъм, но жителите на остров-
ните държави не живеят при 
много добри условия.  

А Европа?

обективно погледнато - ев-
ропа не знае накъде да поглед-
не. Дългогодишният й партньор 
и съюзник - СаЩ, все повече 
губи представа за действител-
ността (подобно на държавния 
си глава Джо Байдън) и почива 
на стари лаври що се отнася до 
могъществото си.

европа, в частност евро-

пейският съюз, няма изгода 
от съперничество с китай. по 
сходен начин са изказа и френ-
ският президент еманюел ма-
крон при посещението си в 
пекин по-рано тази година.

а назначението на Джеймс 
камерън за външен министър 
на великобритания предизви-
ка огромен шок в Уестминстър 
не само заради завръщането на 
бивш премиер в правителство-
то - първия след алек Дъглас-
Хоум през 70-те години на 
миналия век - но и заради въз-
гледите му за китай. Факт е, че 
по време на управлението на 
камерън имаше “златна епо-
ха” на сътрудничество между 
обединеното кралство и ки-
тай, нещо, което настоящият 
лидер риши Сунак определи 
като “наивно” миналата годи-
на вследствие на нарасналото 
напрежение с пекин.

Светът променя своя курс. 
въпрос на време е и Щатите 
да го осъзнаят.

САЩ все по-осезаемо губят терен, 
но дали го осъзнават?

въпреки ембаргото и санкциите, наложени от СаЩ, 
Куба разчита на приятелски държави като Китай

Светът все по-често 
се обръща към Китай 
за сътрудничество

Големият икономически растеж на Китай стимулира 
и привлича повече страни за сътрудничество

една от най-големите изненади тази година е посещението 
на австралийският премиер в Пекин и желанието му 
за затопляне на отношенията между двете страни

Сърбия се радва на добри инвестиции от китайска страна 
и възнамерява да задълбочи партньорските отношения
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Дни преди официалното откриване 
на 53-тото издание на единствения по 
рода си Фестивал на оперното и балет-
ното изкуство в Стара Загора веселина 
кацарова и калуди калудов започват 
майсторски вокални курсове. Двамата 
паралелно ще работят с млади оперни 
певци от България, Полша, Германия, 
австрия, румъния, украйна, турция, 
Грузия, Япония, китай. майсторски-
ят клас на калуди калудов започва на  
16 ноември, а на веселина кацарова - 
на 20 ноември.

Заниманията ще се провеждат в 
залата на регионалната библиотека 
“Захарий княжески” в Стара Загора. 

Заключителната гала на участниците в 
двата майсторски класа е на 29 ноем-
ври от 19 ч. на сцената на Старозагор-
ската опера в съпровод на пианистите 
Деница Петрова и мирослав Георгиев. 

веселина кацарова и калуди ка-
лудов ще представят на 20 ноември 
от 18 ч. в залата на рБ “Захарий кня-
жески” своите млади специализанти, 
а след това ще бъде излъчен филмът 
“човешкият глас” по сценарий на 
миглена Стойчева с режисьор ни-
колай василев и оператор недялко 
Данов. творбата е посветена на най-
деликатния и съвършен музикален 
инструмент - този, който човек носи 

вътре в себе си. разказът за гласа като 
уникален дар се води през съдбите и 
спомените на тримата герои във фил-
ма - народната певица верка Сидеро-
ва, оперната прима Дарина такова и 
фониатъра д-р Димитър кехайов.

Зрителите ще имат възможност да 
се срещнат с авторката на сценария 
миглена Стойчева и да чуят любопит-
ни подробности от работата по лентата 
- от идеята до реализацията. Филмът ще 
бъде субтитриран на английски език и 
е предоставен за излъчване в рамките 
на 53-тото издание на Фестивала на 
оперното и балетното изкуство от Бнт. 
входът за публиката е свободен.

Премиера на романа 
“Домът на пчелите” от 
Цанко лалев органи-
зира издателска къща 
“Хермес” на 16 ноември 
от 18 ч. в книжен цен-
тър “Гринуич” в София. 
книгата ще бъде пред-
ставен от проф. алексан-
дър кьосев.

миналото не свърш-
ва никога, а съществува 
като отделен свят и по-
падналите в него никола 
и Яна, заедно със Съвършения - богомилски водач, 
и неговия спътник Гайдаря, дошъл от земите на 
френското кралство, преодоляват невероятни опас-
ности, за да се завърнат у дома. 

Цанко лалев e роден през 1962 г. в София. За-
вършва немската езикова гимназия и Софийския 
университет - “Българска филология” и “история и 
теория на културата”. от 2010 г. е съдружник в ик 
“Пан”. автор е на две стихосбирки - “тежки улици” 
(1988, наградата “владимир Башев”) и “майстор 
на окови” (1994). За деца публикува шест поеми и 
книга със стихове. Цанко лалев пише и научнопо-
пулярни книги за българската история и фолклор. 
“Домът на пчелите” е първият му роман.

ик “Хермес” предлага до 19 ноември (или до 
изчерпване на количествата) в своите книжарници, 
както и на www.hermesbooks.bg, заглавия от бъл-
гарски и чуждестранни автори с отстъпка в цената 
от 30 до 70 процента.

в европейската 
нощ на театрите, 18 
ноември, Дт “Гео ми-
лев” в Стара Загора 
организира множество 
събития. акцент е пре-
миерата на спектакъла 
“Хаос”, а “театърът 
лекува”, “Суматоха в 
автобуса” и “акусти-
чен концерт в театъра” 
са сред съпътстващите 
събития, научи Дума 
от Деница Димитрова.

Първата премиера 
за сезона в Дт “Гео 
милев” е “Хаос” от 
мика мюлюахо (вто-
рото представление е 
на 19 ноември). режи-
сьорът Петър Денчев 
избира един от воде-
щите финландски дра-

матурзи и директор на 
националния театър на 
Финландия.

“Блокирали хора, 
заседнали в своя жи-
вот, без да знаят накъ-
де да тръгнат, но пък 
със самомнение, което 
ги изпълва и запраща 
в необичайни посоки. 
това са персонажите 
от “Хаос”. мечтите за 
любов, за лесен живот, 
успех, нестихващи удо-
волствия, за бягство от 
проблемите всъщност 
запращат персонажите 
на тази история бук-
вално в свлачището на 
живота”, споделя Пе-
тър Денчев.

освен режисьор, 
той е писател и теа-

трален изследоветел. 
“Хаос” е четвърти те-
атрален проект, реа-
лизиран с трупата на 
Дт “Гео милев”, след 
“карнавал”, “Следо-
бедни игри” и “ромео 
и Жулиета”. в неговия 
екип са сценографът 
и автор на костюмите 
Петър митев и ком-
позиторът Христо 
намлиев. Преводът от 
финландски е на роси-
ца Цветанова, а в пред-
ставлението участват 
миленка Сотирова, 
мария енева, тони 
тончева, ванина Йор-
данова, екатерина ла-
заревска (гост) и най-
новото лице на трупата 
Симона тодорова. 

Мария Мутафчиева ще пее 
във Варна и Пловдив

Мария Мутафчиева представя 
своя самостоятелен албум “Продъл-
жавай да мечтаеш” с романтич-
ни концерти за китара и глас. След 
Стара Загора, днес тя ще се срещне с 
публиката в Концертното студио на 
БНР Варна от 19 ч., а утре - 17 ноем-
ври, от 19 ч. ще пее в Първо студио 
на БНР Пловдив. На сцената с Мери 
ще бъде китаристът на “Мери бойс 
бенд” Мирослав Мутафчиев и други 
музикални гости. Акустично ще проз-
вучат любими песни на групата от 
албумите “Непознати улици”, “Само 
за теб”, “Дългият път към дома” и 
“Щастливи дни”, както и вълшеб-
ните сингли от албума “Продъл-
жавай да мечтаеш”. Ще споделим 
“Нежната тайна”, ще предизвик-
ваме “Говори ми”, ще подредим 
“Парчета от мозайка”, ще пожела-
ем “Остани”..., разказва Мери.

Даниела Белчева с почит 
към Джони Мичъл

Вдъхновяващото въздействие на 
една от емблемите на съвременната 
джаз и поп музика - живата легенда 
Джони Мичъл, е в центъра на проекта 
“Joni Mitchell Legacy/Джони Мичъл - 
Наследство”. Идеята е на певицата 
Даниела Белчева, която е последова-
телка на изтънчения стил на Мичъл 
като авторка и изпълнителка. Заедно 
с нея на сцената на Градската худо-
жествена галерия във Варна на 16 но-
ември от 18 ч. ще бъдат Васил Спасов 
- пиано, Джанер Каптан - контрабас, 
и Димитър Семов - барабани. Входът 
е свободен. “С този концерт ние ще 
празнуваме 80-годишния юбилей на 
Джони Мичъл, казва Даниела Белчева. 
Искаме да споделим с повече прия-
тели на музиката нашата почит 
към творчеството на канадската 
певица, която промени много в све-
та на музиката. Избрали сме да 
изпълним знакови нейни парчета. 
Защо Джони Мичъл има толкова го-
лямо значение за нас и за мен лично? 
Заради философските текстове, 
неконвенционалните композиции и 
нетрадиционното вокално фразира-
не. Тя е вдъхновяващ образец на го-
лям артист, за когото водещ мотив 
остава честността в изкуството.”

Снимка Личен архив

Снимка ДТ “Гео миЛев”

Сцена от “Хаос”

веселина кацарова и калуди калудов започват работа с млади 
оперни певци дни преди откриването на ФоБи 2023

Снимки До СТара ЗаГора

Калуди Калудов и Веселина Кацарова

Майсторски класове 
в Стара Загора

ИК „Хермес” 
представя романа 
„Домът на пчелите”

Премиера на финландската 
пиеса „Хаос” в ДТ „Гео Милев”
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Спокойни, търпеливи и 
тихи, ще вършите всич-

ко според изисквания-

та. 

Без да се противопоста-

вяте на новото, ще ра-

ботите за изпълнение на 
всичко, което искате.

Смело ще изразите прин-

ципната си позиция по 
разисквани теми, внасяйки 
яснота и в други спорове. 

Желаещите и стремящи-

те се към финансова ста-

билизация ще разширяват 
дейността си. 

Неуморими сте, когато 
си наумите нещо. Няма 
да ви липсва финансова и 
морална подкрепа.

Запазете добри взаимоот-

ношения с хората от об-

кръжението си. Предстои 
нов съвместен проект.

Бъдете отворени за кон-

структивни идеи и пред-

ложения. Ще получите 
вест от далечен приятел. 

С присъствието си ще съ-

буждате противоречиви 
чув ства и настроения в дру-

гите. Не се тревожете.

Използвайте познанията, 
опита и интуицията си, 
за да се справите с въз-
никнали проблеми.

Ще съумеете да се въз-
ползвате от възмож-

ностите на деня. Успех 
във финансите.

Денят е важен за вас с 
решенията, които ще взе-

мете. Премислете всички 
“за” и “против”.
 

Вслушайте се в интуици-

ята си и правете онова, 
което ви подсказва сър-

цето. 

овеН

православен календар

05.55 денят започва - сутрешен 
блок с Христина Христова 
и симеон иванов

09.20 100% будни - сутрешно 
ток шоу с надежда ивано-
ва и стефан а. Щерев

11.00 култура.бг - предаване за 
култура с димитър стоянович

12.00 по света и у нас
12.25 новини на турски език
12.35 малки истории /п/
13.00 последният печели - за-

бавно семейно куиз шоу/п/
14.15 “бум-бум - дългият път към 

дома” - 26-сериен анима-
ционен филм 

14.40 “пакостникът чорапчо” - 
анимационен филм 

14.55 “детективска агенция “ласе 
и мая” - 12-сериен тв филм, 
1 епизод

15.20 “Звезден прах” - 24-сериен 
тв филм, 1 епизод

16.00 бързо, лесно, вкусно
16.30 светът и ние 
16.55 българия в 60 минути с ма-

риана векилска
18.00 по света и у нас 
18.30 студио футбол 
19.00 Футбол: българия - Унга-

рия, квалификация за eв-
ропейско първенство, пря-
ко предаване от стадион 
“васил левски”

21.30 по света и у нас
22.15 спортни новини
22.30 “любов в окови” - тв филм 

/22 епизод/
23.25 “повратна точка 2” - тв 

филм /8 епизод/ (16) 
00.25 светът и ние /п/
00.50 100% будни - сутрешно то-

кшоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев /п/

02.25 култура.бг - предаване за 
култура с димитър стояно-
вич /п/

03.20 “детективска агенция “ласе 
и мая” - тв филм /1 епизод/п/

03.50 “Звезден прах” - тв филм /1 
епизод/п/

04.15 олтарите на българия

06.00 “Тази сутрин” - информаци-
онно предаване с водещи 
Златимир Йочев и мария 
Цънцарова

09.30 “преди обед” - токшоу с во-
дещи десислава стоянова 
и петър дочев

12.00 bTV новините - обедна 
емисия

12.30 “комиците и приятели” - ко-
медийно шоу /п./

13.30 “стани богат” - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
билалов /п./

14.30 “скъпи наследници” - се-
риал

15.30 “доктор чудо” - сериал, с.2
17.00 bTV новините
17.20 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова

18.00 “стани богат” - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
билалов

19.00 bTV новините - централна 
емисия

20.00 “Фермата: нишката на жи-
вота” - риалити, с.9

22.00 “премиера: “опасно изку-
шение” - сериал, с.6, еп.61

23.00 bTV новините - късна еми-
сия

23.30 “по средата” - сериал, с.3, 
еп.6

00.00 “столичани в повече” - се-
риал, с.12, еп.5

01.00 “като на кино” - предаване 
за кино

01.10 “костюмари” - сериал, с.8, 
еп.12

02.10 bTV новините /п./
02.50 “преди обед” - токшоу с во-

дещи десислава стоянова 
и петър дочев /п./

04.45 “вкусът на българия” - кули-
нарно предаване с водеща 
мария Жекова /п./

05.20 “лице в лице” - публици-
стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова /п./

06.00 “Здравей, българия” - су-
трешен блок

09.30 “на кафе” - предаване на 
NOVA

12.00 новините на NOVA
12.30 “наследство”а(премиера) - 

сериен филм
13.30 “свободна да избира” (пре-

миера) - сериал
15.00 “не ме оставяй” (премие-

ра) - сериен филм
16.00 новините на NOVA
16.10 “пресечна точка” - публи-

цистично шоу
17.00 “семейни войни” (нов се-

зон) - телевизионна игра
18.00 “сделка или не” (премие-

ра) - телевизионна игра
19.00 новините на NOVA - цен-

трална емисия
20.00 “игри на волята: българия” 

(премиера) - риалити, се-
зон 5

22.00 “алея на славата” (премие-
ра) - сериал, сезон 1

23.00 новините на NOVA
23.30 “военни престъпления” - 

сериал, сезон 13
00.30 “престъпни намерения” - 

сериал, сезон 14
01.20 “пожарникарите от чика-

го” - сериал, сезон 11
02.00 “дъщерята на посланика” - 

сериен филм
03.40 “Ти разкажи, черно море” - 

сериен филм
05.20 “пресечна точка” - публи-

цистично шоу /п/

10.00 кардиограма

11.00 EuroTV Shop

11.30 Шоуто на мавриков

12.30 EuroTV Shop

13.00 новини

13.15 евродикоФ

15.15 новини

15.30 EuroTV Shop

16.00 делници

19.30 новини

20.00 честно казано

22.00 денят с веселин дрем-

джиев

23.00 новини

23.30 памет без давност

00.30 гозбата на българия

01.30 EuroTV Shop

03.30 кардиограма

04.30 честно казано

06.30 делници

св. евангелист Матей бил 
митар, преди Господ да го на-
мери достоен да приеме ис-
тинското учение

в св. евангелие се разказва, 
че иисус Христос, след като из-
церил парализирания, отишъл 
към Тивериадското езеро, неда-
леч от капернаум. Той се спрял 
на онова място, където събира-
ли данъци. като видял там ми-
таря матей, казал му: “върви 
след мене!” длъжността митар, 
или събирач на данъци, била в 
голямо презрение у юдеите, по-
неже митарят събирал данъци 
от божия народ за езическото 
римско правителство. митарите, 
освен това, били твърде корис-
толюбиви люде. когато Йоан 
кръстител проповядвал на чове-
ците покаяние и митарите заед-
но с другите идвали при него да 
питат какво трябва да направят, 
за да получат царството небес-
но, предтеча им казал: “не взи-
майте повече от определеното!” 

господ знаел душата на ми-
таря матей, презиран от юдеи-
те. Той го намерил достоен да 
приеме истинското учение. и 
действително, матей с радост 
чул думите на спасителя, пока-
нил го у дома си, като поканил и 
някои свои познати. господ ми-
лостиво беседвал с тях. гордите 
фарисеи започнали да осъждат 
спасителя и казали на ученици-
те му: “Защо вашият Учител яде 
и пие с грешници!” на това спа-
сителят казал: “Здравите нямат 
нужда от лекар, а болните. дой-
дох да повикам към покаяние не 
праведни, а грешници”. 

от това време матей бил 
винаги с Христа в числото на 
дванадесетте негови ученици. 
наричат го още левий. но той 
сам от смирение нарича себе 
си матей-митар, като че ли да 
напомня за своето предишно 
звание.

Матей написал своето 
евангелие по просбата на 

апостолите осем години след 
възкресението на спасителя

Той пръв описал събитията 
от земния живот на господа. 
неговото повествование се от-
личава с необикновена просто-
та и е понятно за всекиго. То 
предава подробно възвишеното 
божествено учение на Христа 
за блаженствата, за молитвата 
и пр.

За живота на св. евангелист 
матей са запазени малко сведе-
ния. Той бил брат на св. ап. яков 
алфеев и както други апостоли, 
проповядвал Христовото уче-
ние и ходил в много и далечни 
страни - мидия, персия, партия 
и индия. преданието разказва, 
че той отишъл при един див на-
род с лоши нрави и обичаи. Там 
му се явил господ, дал му же-
зъл и му заповядал да го забие 
в земята, като обещал, че тоя 
жезъл ще принесе плодове, а от 
корена му ще протече чуден из-
вор. действително, матей, като 

събрал всички жители, посадил 
жезъла, който цъфнал и пред 
очите на изумения народ се по-
крил с чудни плодове. от корена 
му бликнал бистър извор. всич-
ки се затичали към това дърво, 
пили вода от чудесно появилия 
се извор и, по внушение на 
апостола, приемали тук св. кръ-
щение, след което излизали от 
водата духовно обновени.

св. евангелист матей завър-
шил живота си мъченически. не-
говите страдания и смърт били 
ознаменувани с много чудеса. 
когато искали да го вземат, за 
да го подложат на мъчение, ли-
цето му поразило гонителите с 
чудесна светлина. Те ослепели, 
но той с молитва им възвърнал 
зрението. пламъкът не се докос-
нал до него при мъченическия 
му подвиг. и когато накрай той 
предал богу духа си, мъчителите 
с ужас и изумление изповядали 
божията сила, изказали почит 
към светите му мощи и станали 
ревностни християни. 

Църквата почита на 16 ноември свети апостол и евангелист Матей
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Управител радостина Благоева

ВЕСТнИК “ДУМА” Е нАСлЕДнИК нА ТРАДИцИИТЕ нА ВЕСТнИцИТЕ 
“РАБОТнИКЪ”, “РАБОТнИчЕСКИ ВЕСТнИК” 

И “РАБОТнИчЕСКО ДЕлО”
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отговори на кръСтоСловицата 

от БроЙ 221

водоравно:
нота. Авизо. Ама. Ропот. "Вазелин". Сино-

коп. "Велина". Араго /Доминик/. Исин. Саби. Гор-
дост. нормала. Стока. Егери. Аоста. "Ал". Евалд  
/Йоханес/. ВАИ. "ФСБ". Оле. Аамод /Александър/. 
Мику. "Анна". Алоним. Ошав. Кротана. Епопеи. 
Рало. Евала. Отсек. Ра. Ара. Ит. Опан. Дам. Тро-
пи. "Ени". Руини. Омлет. Пергели. Уайлас. Саар. 
Балетист.

отвЕСно:
Борис Ангелушев. Арес. Тон. Боеве. АПА. 

Мура. Капо. Ирра. "Авола". Ига. Ока. "Милан". 
"Партнер". Каторга. Данке. Арил. Паола /Дана/. 
"Марио". Иб. Сив. Граово. "Типо". Завод. Садат  
/Ануар/. Стимул. лозе. Ости /Йосип/. ларе. лае. 
Елиста. Монако. Ейт. Калисто. Финал. Петли. 
Мини. Каски. Оран. Ас. Банан. Албуми. Аникст  
/Александър/.
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накратко
БФС обвини УеФА за скандала с фе-

новете на мача България - Унгария. ев-
роквалификацията е днес от 19 ч. на на-
ционалния стадион и пред закрити врата 
и ще бъде излъчена по Бнт 1.

изпълнителният директор на БФС 
Борислав Попов твърди, че европейска-
та асоциация е решила публиката да не 

бъде допускана. той участва в съвмест-
на пресконференция със СДвр, на която 
така и не стана ясно защо се стигна до 
целия абсурд.

мачът първо трябваше да се играе 
в София, но заради готвените протести 
го изместиха в Пловдив. там общината 
не пожела да отвори стадиона, защото 
текат строителни дейности. После БФС 
опита да използва “Арда Арена”, но 
кметът на кърджали пожела да има фе-
нове, за да стане празник, и от футбол-
ната централа се отказа. така хората на 
Боби михайлов се върнаха на изходна 
позиция, която първоначално елими-
нираха, защото в София мвр няма да 
може да опази феновете. А те се обеди-
ниха срещу властта в “Бояна”.

“Според разпоредбите на УеФА, ако 
има притеснения за безопасността на 
един мач, централата трябва да бъде уве-
домена, след което се взимат решенията. 
УеФА реши и препоръча един стадион, 
а след това върна мача на “васил Лев-
ски”. УеФА също прави своите анализи, 
те са запознати с опасностите и взимат 
решения на база и на свои проучвания. 
има протокол и екипи за провеждането 
на такива мачове, подобни решения не 
се взимат лесно.

имаше съмнение за нерегламентира-
ни прояви, които застрашават срещата. 
няма как да сме сигурни, че този протест 
ще бъде мирен, това бе становище и на 

мвр, не може да коментираме тяхното 
становище.

няма как да поискаме да бъде за-
творен стадионът. това е препоръка 
на УеФА. не мога да ги питам защо 
го правят. Да не влизаме в спор кой е 
виновен - ние или СДвр. не ме учудва 
този спор, все пак има хора, които все 
още не са убедени, че земята е кръгла”, 
каза Попов.

Заместникът му Христо Запрянов 
също твърди, че в БФС нямат вина. “Ако 
има петно върху българския футбол, ця-
лата тази промяна се случи заради пре-
поръки на УеФА. не може от БФС да се 
чувстваме виновни”, настоя Запрянов.

от полицията потвърдиха, че протест 
наистина ще има, но са готови. Фенове-
те ще се съберат от 17 ч. на ул. “Гурко” 
в района от ул. “Любен каравелов” до 
Спортната палата.

Снощи СДвр привика организатора 
на протеста, като натърти, че той е фен 
на Левски или ЦСкА.

“кратък е периодът от време, за да 
преценим каква ще е бройката на учас-
тниците. относно разрешени събития 
- до този момент няма. Силно се надя-
вам участниците в спонтанния протест 
да не опорочат футболната среща”, 
обявиха от СДвр.

1600 служители на реда ще пазят 
около стадиона. За вътре са наети три 
охранителни фирми.

тайсън Фюри и олександър Усик ще обединят титлите в бо-
кса на 17 февруари 2024 г. това е датата, на която двамата ще 
излъчат абсолютен световен шампион в тежка категория. Дву-
боят ще се проведе в рияд, Саудитска Арабия. Победителят ще 
обедини всички пояси в тежка категория - нещо, което не се е 
случвало от близо 20 години.

Фюри в момента държи колана на WBC, единственият, кой-
то липсва на Усик, но и най-авторитетният. С победата срещу 
Антъни Джошуа украинецът взе останалите четири - WBA, IBO, 
WBO и IBF.

Последният мач на Фюри беше срещу MMA боеца Франсис 
нгану, в който той спечели по точки, докато Усик нокаутира Да-
ниъл Дюбоа (вбр).

новак Джокович най-на-
края загуби. Световният №1 
в тениса падна от Яник Зинер 
(ит, №4) 5:7, 7:6 (5), 6:7 (2) в 
мач от II кръг на “зелената гру-
па” на финалния “мастърс” в 
торино. Пред 16 000 зрители 
в “Пала Алпитур” 22-годиш-
ният италианец спря серията 
от 19 успеха на Джокера. 

За последно сърбинът за-
губи епичния финал на “Уим-
бълдън” срещу карлос Ал-
карас (исп, №2) на 16 юли. 
Сегашното поражение поста-

ви под въпрос класирането на 
ноле за 1/2-финалите. той е 
втори с по победа и загуба. 

в последния кръг ве-
ликият сърбин ще играе с 
Хуберт Хуркач (Пол, №9), 
който замени контузилия 
се Стефанос Циципас (Гър, 
№6). Зинер трябва да вземе 
сет на Холгер руне (Дан, 
№8), за да влезе в топ 4.

в “червената група” сно-
щи спориха Алкарас - руб-
льов (рус, №5) и медведев 
(рус, №3) - Зверев (Гер, №7).

националният ни отбор по шахмат 
за жени върви без загуба на европей-
ското в Будва, черна гора. в IV кръг 
българките победиха испания с 3:1.

Партиите си спечелиха с черни-
те фигури Антоанета Стефанова на 
първа дъска срещу марта Гарсия и 
виктория радева на трета, която на-
дигра инес Прадо. С белите нургюл 
Салимова и Гергана Пейчева напра-
виха ремита съответно срещу Сабри-
на вега на втора дъска и срещу Ан 
матнадзе на четвърта.

България е един от четирите тима 
без поражение сред участващите 32 
страни.

Преди испанките шахматистките 
ни сразиха турция с 2,5:1,5 т. и напра-
виха равенства (по 2:2) с Унгария и 
Швейцария. тимът на капитана Петър 
Арнаудов игра снощи със Сърбия.

След 4 от 9 кръга по швейцарската 
система България е на 5-о място във 
временното класиране с 6 т. (2-2-0). С 
по 7 т. (3-1-0) първите три позиции за-
емат Франция, Азербайджан и Герма-
ния, а четвърта е Сърбия с 6 т. (3-0-1).

Аоияма с втора  
победа във Фукуока

Даниел Иванов-Аоияма постигна 
втора победа във втората по сила 
елитна сумо дивизия “Джурио” на 
есенния турнир във Фукуока. В схва-
тка от IV кръг 37-годишният бълга-
рин, който вече е с ранг “джурио-1” 
и изпадна от Висшата лига “Маку-
чи”, избута от дохиото 26-годиш-
ния монголeц Ошома с техниката 
“ошидаши”. Сумистът от Елхово, 
който е с баланс 2-2, ще срещне днес 
29-годишния японец Кагаяки, който 
е с пасив 1-3 и с ранг “джурио-3”.

ФутбОл
по БНТ 1
19.00 българия - унгария

по ДиемА спорТ 
19.00 Азербайджан - Швеция
21.45 Словакия - Исландия

по ДиемА спорТ 2
19.00 Кипър - Испания
21.45 Черна гора - литва

по ДиемА спорТ 3
19.00 Грузия - Шотландия
21.45 лихтенщайн - Португалия

по мАкс спорТ 1
тЕнИС
15.30 и 22.00 Финален 
“Мастърс” в торино

по мАкс спорТ 2
ВОлЕйбОл
19.00 Марица - 
Екзаджъбашъ (жени)

по мАкс спорТ 4
бАСКЕтбОл
21.15 Олимпиакос - Цървена звезда

Гледайте

Фюри и Усик обединяват 
титлите в бокса 
на 17 февруари в Рияд

тайсън Фюри (вляво) и Олександър усик 
ще обединят титлите в бокса

Шахматистките 
без загуба  
на Европейското

Схемата за протеста пред 
националния стадион, която се 
споделя в социалните мрежи

БФС обвини УЕФА 
за скандала
МВР привиква протестиращите фенове, 1600 полицаи пазят мача

Новак Джокович 
си намери майстора

СниМка БТа

новак Джокович (вляво) поздравява на мрежата  
Яник Зинер, от когото загуби в торино


